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“трябва да спасим БДЖ, 
след 3 или 6 месеца ще бъде 
късно”. това призова вчера 
председателят на парламен-
тарната комисия по транс-
порт и съобщения Георги 
свиленски. Заседанието на 
комисията бе свикано във 
връзка със зачестилите ин-
циденти с влакове.

свиленски припомни как 
през годините от ръководи-
телите в БДЖ многократно 
е било обяснявано как се по-
лагат усилия за оздравяване 
на превозвача и най-вече как 
намаляването на задължени-
ята ще реши проблемите. “и 
преди години казвах - да, ще 
намалите задълженията, но 

България няма да има же-
лезници. и вече можем да се 
убедим в това”, коментира 
свиленски. 

според него комисията 
се е обединила около реше-
нието Министерството на 
транспорта, БДЖ и нкЖи 
да изготвят дългосрочна 
стратегия за развитието на 

железниците, която да бъде 
одобрена от парламента. 

“БДЖ е без резервни час-
ти, без локомотиви, има 370 
вакантни дължности, 28 за-
палвания, постоянни закъс-
нения. това е състоянието на 
БДЖ след толкова години”, 
изтъкна Георги свиленски.

Дела, 
а не Думи

ВузоВе не Вдигат заплати, плащат тока

трябва да спасим БдЖ, 
след 6 месеца ще е късно
ТранспортнатакомисиязадължиМТ,БДЖиНКЖИда
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Университети масово не увеличават възнагражденията на препо-
давателите, а парите отиват за ток, вода и горива, алармираха от 
КНСБ. Вузовете обучават все повече чужденци.

чевидно нещо трябва да се разва-
ли докрай, за да се оправи в нашата 
България. вчера на заседанието на 
парламентарната транспортна ко-
мисия се чуха ужасяващи данни за 
състоянието на БДЖ. А от министъ-
ра на транспорта Христо Алексиев 
пък научихме, че влаковете не се 
подлагат на технически, а на визуа-
лен контрол. т.е. на някой си локо-
мотивите и вагоните му изглеждат 
визуално добре и хайде - тръгват по 
дестинациите с живите хора вътре. 
После всички немеем пред факта, че 
само за десетина дни имаше 3 тежки 
аварии с влакове.

Общо 28 запалвания на локо-
мотиви е имало само за послед-
ната година. е, как да е иначе, г-н 
министър! на око като претегляме 
визията на това или онова нещо, не-
приятните изненади в дълбочина са 
гарантирани.

конкретни действия и контрол 
по тях са необходими за успеха 
на всяка работа. не може социал-
на услуга като жп транспорта да е 
последна грижа на държавата и за-
ради икономии да се дават тежки 
човешки и материални жертви. Час-
тичните решения, немарливостта, 
счетоводното натъкмяване на смет-
ките води до тежките катастрофи. 
евтиното винаги излиза най-скъпо. 
стратегия, при това дългосрочна, 
плюс екшън план с конкретни сро-
кове за изпълнение са нужни на же-
лезницата днес. и дела, а не празни 
приказки.

О

Нора СтОичКОВа

Стр. 13

Българско 
сВетлинно шоу
с пърВо място
В китай

Стр. 5

Без 
промяна 
В парите 
за спорт

Мобилната изложба “Храмът на Понтийската майка на Боговете - Кибела от Дионисополис” 
бе експонирана в зала “Клуб на народния представител” в Народното събрание. тя бе открита 
от депутата от БСП иван ченчев, председател на парламентарната комисия по култура 
и медии. Експозицията е посветена на 15 години от откриването на античния храм в Балчик

вкадър

СнимКибТа

Хорър филм 
или защо 
да се 
Валидирам

Втори сме 
В ес по
поскъпВане
на имотите 

приземиХа
по спешност
Всички полети
В сащ
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“внасяме проект на реше-

ние Сметната палата да напра-

ви одит за съответствие между 
разходването на публичните 
средства и дейностите на Бнт 
за 2021 и 2022 г. Предложението 
ще бъде обсъдено на заседание-

то на комисията по културата и 
медиите”, съобщи председате-

лят на ресорната парламентар-

на комисия Иван ченчев.
По думите му това е прин-

ципна позиция на БСП след 
сериозния обществен взрив и 
множеството въпроси, които 
предизвика филмът “Ботев”, 

излъчен по Бнт, в който об-

ществената телевизия е про-

дуцентски партньор. “Пред-

седателят на БСП корнелия 
нинова, която е член на коми-

сията, постави въпроса за одит 
на публичните средства на об-

ществената телевизия, какъвто 
не е правен от години”, обясни 
ченчев. Според него е имало 
опит фокусът на този принци-

пен въпрос да бъде изместен 
и да се говори за дъщерята на 
президента вместо за това има 
ли конфликт на интереси на 
хора, облечени във власт, кога-

то става дума за разходването 
на публични средства. 

“По-важно е обаче да гово-

рим за това как да стигнем онзи 
1% от БвП за култура годишно, 
за който мечтаеше Стефан Да-

наилов. трябва да се обсъди как 
да се осигурят средства за диги-

тализация на архива на Бнт и за 
острата нужда от разширяване 
на книгохранилището в нацио-

налната библиотека”, подчерта 
ченчев. той припомни, че 50 
000 издания влизат в в нея го-

дишно. “това означава половин 
милион издания в следващите 

10 години. видях как служите-

лите там са принудени да съх-

раняват книги на пода, защото 
няма място. Поисках среща с 
областния управител на София 
и имам конкретно предложение 
за сграда. този въпрос трябва 
да се реши, ако искаме да съх-

раним паметта си като нация”, 
коментира ченчев.

“Свидетели сме това как 
служебната власт управлява 
като непрекъснато прехвърля 
решенията си на народното съ-

брание и така бяга от отговор-

ност. Пример за това е дневни-

ят ред за тази седмица”, поясни 
ченчев. той остава оптимист за 
съставянето на кабинет с третия 
мандат с поставянето на маса-

та на принципните политики в 
подкрепа на хората във време-

ната на кризи.
Различия в принципните по-

литики на БСП не видяхме. Бя-

хме последователни и за соци-

алната политика, и за оръжията, 
и за Истанбулската конвенция, 
разясни ченчев за резултатите 
от съвместното заседание на 
Изпълнителното бюро на БСП 
и евродепутатите от левицата.

ИванЧенЧев:

Сметната палата да 
провери харчовете в БНТ
Имаострануждаотразширяваненакнигохранилищетовнационалнатабиблиотека,
заявипредседателятнаКомисиятазамедиитеикултуратавнС

“Плевенската болница “Геор-

ги Странски” е една от най-голе-

мите в страната с над 900 легла и 
е гръбнакът на здравеопазването 
на цяла Северна България. тряб-

ва да направим необходимото, за 
да може да бъде финансирана тя”, 
заяви депутатът от “БСП за Бъл-

гария” Илиян Йончев по време на 
обсъждането на Закона за лечеб-

ните заведения. той  подчерта, че 
освен със здравеопазване, болни-

цата се занимава и с образование, 
тъй като там Плевенският меди-

цински университет обучава сту-

денти по медицина, медицински 
сестри и акушерки. Предвижда 
се финансирането да е около 
500 лв. на месец на легло, така 
че това е жизнено необходимо, 

уточни Йончев.
Законопроектът на ГеРБ 

беше приет със 180 гласа “за”. С 
промените се осигурява правна 
възможност за държавно субси-

диране на областните многоп-

рофилни болници за активно 
лечение, като парите могат да 
бъдат използвани и за немеди-

цински нужди.

СнИмКаБТа

На церемония в Регионалната библиотека “Сава Доброплодни” в Сливен бяха отличени  
най-верните й читатели. За 2022 г. са номинирани 12 читатели с най-много заемания на книги

увеличават се чужденците, които учат висше об-

разование в България. През учебната 2021-2022 г. тех-

ният брой е 16 525, което 8,2% от всички студенти в 
страната. През 2013 г. делът им е бил двойно по-малък. 
това показват данни от националната карта на висше-

то образование в Република България, която беше ак-

туализирана с решение на Министерския съвет.
Според документа България е първенец в целия 

еС по дял на чуждестранните студенти по медицин-

ски специалности. 58,5% от учещите “Медицина” в 
страната са чужденци. Общият брой на студентите в 
България е 200 781.

Средният осигурителен доход на излизащите от уни-

верситетите висшисти в България се е увеличил почти 
двойно за последните 10 години. През 2013 г. той е бил 
868 лева на месец, а през тази година е 1646 лева. Само 
2,5% от завършилите висше училище в страната през 
последните 5 години сега са безработни, а през 2013 г. 
техният дял е бил 4,15%.

Над половината 
студенти по медицина 
у нас са чужденци

не се налага в национален мащаб грипна ваканция, 
здравните власти се справят със ситуацията. това обя-

ви на брифинг в Министерския съвет служебният ми-

нистър на здравеопазването Асен Меджидиев.
Пикът на грипа се очаква да бъде след 10-15 дни, 

затова ще се вземат мерки в съответните области, а 
не в национален мащаб. в Бургаска област ще има 

краткосрочна ваканция (в периода 12-17 януари), 
като през нея няма да се учи онлайн, както първона-

чално бе обявено.
Меджидиев смята, че не се налагат специални мер-

ки, но призова всички да избягват места, където се 
струпват много хора, както и посещенията в молове и 
кина. Използването на маски е желателно. 

Национална грипна ваканция 
не се предвижда засега

ИлИянЙонЧев:

Плевенската болница трябва 
да получи финансиране

Арестът на британския 
гражданин Дейвид Бодил, 
заподозрян за подготовка 
на терористични дейст-

вия, предизвика отзвук 
и напрежение в парла-

мента. вицепремиерът и 
министър на вътрешните 
работи Иван Демерджиев 
и председателят на ДАнС 
бяха привикани на закри-

то заседание да обяснят 
дали е имало пробив в на-

ционалната ни сигурност.
в пълен контраст с 

привидното затопляне 
от последните дни в от-

ношенията между ГеРБ 
и “Демократична Бъл-

гария”, депутатите на 
Бойко Борисов и тези на 
десницата предизвикаха 
скандал в пленарната зала 
по този повод. Причината 

е, че в казуса беше заме-

сено името на депутата 
от ДБ Албена Симеонова. 
Първоначално се появи 
информацията, че брита-

нецът се е настанил в къ-

щата й, но тя отрече обви-

ненията.
28-годишният британ-

ският гражданин, издир-

ван с червена бюлетина 
на Интерпол, беше арес-

туван при акция в пле-

венското село Любеново. 
Дейвид Бодил е заподо-

зрян за съпричастност 
към терористичен акт. в 
червената бюлетина е за-

писано, че той е изключи-

телно опасен, въоръжен 
и агресивен. в момента 
тече процедура по него-

вата екстрадиция. Засега 
той остава в ареста.

Арестът на британеца в 
Плевенско предизвика 
напрежение в парламента
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имаме план за третия мандат, заяви 
лидерът на бСП корнелия нинова пред 
журналисти в нС. "Ще свикаме наци-

оналния съвет и той ще реши какво да 
се прави при третата възможност за 
съставяне на правителство в рамките 
на този парламент", подчерта нинова. 
тя призова да се изчака решението на 
коя партия президентът румен радев ще 
връчи третия мандат и тогава ще бъде 
по-конкретна.

няма да приемем правителство с 
министри кирил Петков и асен васи-

лев, обяви зам.-председателят на герб 
Даниел Митов. Според него е добре 
нС да започне да работи по правилата 
на парламентарната демокрация и по 
механизмите, по които се поемат сери-

озни ангажименти. "това са лидерски 

разговори и уточняване на приорите-

тите. те биват или не биват подкрепени 
от парламента, но когато има лидерски 
разговор, е нормално и парламентар-

ните групи да застанат зад разписани-

те ангажименти", обясни Митов. той 
уточни, че не става въпрос за коалиции, 
а за конкретни задачи.

личното ми чувство е, че президен-

тът ще даде мандата на бСП. Хубавото 
е, че ние знаем, че имаме общи поли-

тики, приоритети, ценностна система, 
заяви съпредседателят на ПП кирил 
Петков. той не вярва, че президентът 
ще даде мандата на Дб, защото имали 
много големи разлики и различия във 
вижданията си. "Доскоро ги наричаше 
военнолюбци. би било огромен завой, 
ако им даде мандата. това е едно заи-

граване, което герб се опитва да напра-

ви. реално ще е с много малка вероят-

ност", коментира той шансовете на Дб 
да реализират управленски мандат и с 

подкрепата на герб.
лидерът на "възраждане" костадин 

костадинов каза, че ако партията му 
получи третия мандат, ще попитат дру-

гите формации дали искат да застанат 
зад тяхната програма. ние си говорим с 
всички тук в парламента и те си говорят 
с нас, коментира костадинов.

"третият мандат е авариен и не може 
да има договорки. ние нито ще търсим, 
нито ще приемаме подкрепа. не ста-

ва дума за политическо правителство, 
формирано по политическата логика, 
по която една сила излъчва собствен ка-

бинет без подкрепа за него. Представете 
си го като служебен кабинет, който не е 
излъчен от президента", обясни съпред-

седателят на Дб Христо иванов.
влизането на българия в Шенген и 

еврозоната, задвижване на законите по 
Плана за възстановяване, модернизация 
на армията и съдебна реформа са петте 
приоритета на иванов. Според него ре-

шението е в технически кабинет, който 
има много тясно дефинирана задача и 
чийто живот ще е една година. иванов 
обаче не уточни как точно ще се дефини-

рат задачите на евентуалното правител-

ство и партиите ще гарантират за тях.
лидерът на "български възход" 

Стефан янев заяви, че е готов да вземе 
третия мандат за съставяне на прави-

телство. "най-лесно е да кажем "оти-

ваме на избори". ако ние получим въз-

можността за съставяне на кабинет, ще 
направим възможното да търсим съгла-

сие", подчерта той. Макар и да наричаме 
третия мандат антикризисен, усилията, 
които се правят, са важни, защото дава-

ме послание към българските граждани, 
че искаме да решаваме проблеми, кои-

то са наистина належащи, смята янев. 
Според него, за да има стабилно упра-

вление, функциониращ кабинет и кон-

струкция, която да го поддържа, трябва 
да има политическо споразумение.

  �
Юлия ИВАНОВА

Министър-председа-

телят гълъб Донев, вмес-

то да се прави на куриер, 
да отговори конкретно 
за скандалната имотна 
сделка в София, призова 
вчера от трибуната на нС 
зам.-председателят на Пг 
"бСП за българия" геор-

ги Свиленски. 
"на 29 ноември 2022 

г. на въпрос от мен, иван 
ченчев и Христо Про-

данов за скандална ко-

рупционна сделка за про-

дажба на имот в София, 
който струва 3 милиона, 
за 300 хиляди лева, той 
отговаря, че е възложе-

на проверка и в рамките 
на седмица ще ни ин-

формира за резултата от 
проверката. на базата на 
този отговор на 15 декем-

ври ние пускаме писмен 
въпрос, в който молим 
министър-председателя 
да информира народното 

събрание писмено какъв 
е резултатът от провер-

ката. След 18 дни, на 3 
януари, получаваме пис-

мения отговор, в който се 
казва: "уважаеми народ-

ни представители, във 
връзка с вашия въпрос ви 
уведомявам, че въпросът 
е изпратен за отговор на 
министъра на транспорта 
и съобщенията", разказа 
Свиленски. той изра-

зи възмущението си, че 
премиерът вместо да от-

говори, се е превърнал в 
куриер и е препратил въ-

проса на Министерство-

то на транспорта, където 
вероятно също носят от-

говорност за тази сделка. 
Свиленски призова 

председателя на народ-

ното събрание вежди ра-

шидов да се разпореди, 
така че министър-пред-

седателят да отговори 
на писмения въпрос от 
15 декември 2022 г. и 
да сподели резултата от 
проверката на скандална-

та сделка.  

  �
Аида Ованес

бСП подкрепя промените в 
Закона за хората с увреждания, 
но е нужна цялостна реформа 
на телк. това заяви от парла-

ментарната трибуна депутатът 
от бСП и председател на соци-

алната комисия в парламента 
георги гьоков по време на 
обсъждането на първо четене 
на промени в документа. в из-

казването си гьоков постави 
проблем, който в последните 
години сякаш убягва, тъй като 

на преден план излизат несъ-

вършенствата на действащия 
закон.

"има два подхода към хо-

рата с увреждания - медицин-

ски и социален. Първият се 
фокусира върху тялото и него-

вите дефицити, а не върху въз-

можностите и способностите 
на човека. При социалния под-

ход става ясно, че при хората 
с увреждания проблемите ид-

ват не толкова от състоянието 
им, а по-скоро от средата, в 
която живеят и която не е дос-

татъчно пригодена към тях-

ното различие: от бариерите 

в обществото като физически 
недостъпен градски транс-

порт, тротоари, стъпала и пр. 
до социалните предразсъдъци 
и стереотипите. в българия 
се опитваме да прилагаме со-

циалния подход, но цялата ни 
социална система, касаеща 
хората с увреждания, се гра-

ди върху първия - медицин-

ския подход. Пример за това 
е наскоро приетият по време 
на управлението герб закон, 
широко рекламиран като част 
от реформата в социалната 
сфера, но той не донесе никак-

ви реформаторски решения", 

заяви гьоков. той е категори-

чен, че за реформа може да се 
говори, само когато внимани-

ето бъде насочено не толкова 
към увреждането на човека, 
колкото към неговите умения 
и възможности и той да бъде 
подкрепен за осъществяването 
им, за да се чувства пълноце-

нен и да се справя по-успеш-

но в живота. "Предложеното в 
този законопроект по никакъв 
начин не ни приближава до 
истинския подход към хората 
с увреждания и до верните ре-

шения, а може би само гаран-

тира известна подкрепа за хо-

рата, докато чакат решенията 
си от телк", убеден е гьоков. 
този законопроект удовлетво-

рява поне втората част от ис-

канията на протеста на хората 
с увреждания и затова от пар-

ламентарната група на "бСП 
за българия" ще го подкрепим, 
заяви депутатът от левицата.

"Забавянията на издаване-

то на телк решения стига и 
до 1 година след подаване на 
документите при нормативен 
срок от 3 месеца. Проблеми-

те с медицинската експертиза 
нито са малко, нито са нови", 
припомни гьоков. 

БСП има план за третия мандат
Националниятсъветщерешикакдадействаме,акогополучим,заявиКорнелияНинова

ГеорГиСвилеНСКи:

Премиерът да обясни за скандалната имотна сделка

ГеорГиГьоКов:

Необходима е цялостна реформа на ТЕЛК
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вместо за повишаване на 
заплатите на преподавателите 
в университетите, допълни-

телните средства, отпусна-

ти от държавата за тази цел, 
всъщност отиват за режийни 
разходи. За това алармираха 
от синдикат "висше образова-

ние и наука" към кнСБ, съоб-

щи "Сега". Ден по-рано синди-

катът внесе в Министерството 
на образованието и науката и 
в народното събрание искане 
за проверка как се изпълняват 
предвидените в бюджет 2022 

г. разходи за увеличение на 
възнагражденията на акаде-

мичния състав в държавните 
висши училища.

Според синдиката 20-те 
милиона лева, предвидени за 
заплати, са пренасочени от ръ-

ководствата на университети-

те за ток, вода, горива и т.н. 
Припомняме, че след дъл-

ги саги, с постановление от 
август 2022 г. Министерският 
съвет отпусна 20 млн. лв. до-

пълнително на вузовете за по-

вишаване на възнаграждения-

та на преподавателите. С него 
възнаграждението на най-ни-

ската академична длъжност - 
тази на асистент, трябваше да 
се увеличи от 1300 на 1500 лв. 
от 1 юли. Отделно от това, с 
друго постановление бяха от-

пуснати още 20 млн. лв. за из-

дръжка на обучението на дър-

жавните висши училища чрез 
повишаване на тежестта на 
разпределението въз основа на 
комплексна оценка за качест-

во на обучението и съответ-

ствието му с потребностите на 

пазара на труда. така парите 
се разпределиха не на всеки 
по равно, а според качество-

то на предлаганото обучение. 
По тази линия средства имаше 
както за повишаване на запла-

тите на най-добрите препода-

ватели, така и на служителите 
във вузовете.

в писмото синдикатът 
припомня, че още в края на 
миналата година е предоста-

вил информация на служебния 
министър проф. Сашо Пенов 
за две висши училища - уаСг 

и лесотехническия универ-

ситет, които на заседания на 
академичните съвети, пре-

небрегвайки изказванията на 
синдикати и представители на 
настоятелствата, са насочили 
средствата за други цели.

"Малко са положителните 
сигнали от висши училища, 
че парите са дадени както 
трябва. на някои места сме 
сигнализирани, че средства-

та са разпределени според 
вижданията на ректорите", 
коментира председателят на 
синдиката лили вълчева. По 
думите й е важно да се види и 
дали навсякъде са повишени 
с 200 лв. заплатите на остана-

лите академични длъжности - 
доценти и професори.     

едва четирима служители на Мвр са уволнени 
след катастрофите, причинени от георги Семерджи-

ев и Димитър любенов. на 38 полицаи са наложени 
дисциплинарни наказания. това съобщи вчера ми-

нистърът на вътрешните работи иван Демерджиев. 
на 5 юли Семерджиев причини катастрофата на 

столичния бул. "черни връх", при която загинаха две 
момичета - на 22 и 26 години. няколко месеца по-
късно любенов блъсна автомобил на Околовръстния 
път, като загина френски гражданин.

Освен полицайката от Първо рПу Симона раде-

ва е уволнен дисциплинарно приятелят й Мирослав 
якимов, служител на столичното четвърто рПу.  
Според Демерджиев може да се каже, че така се сти-

га до края на разплитането на казуса с полицейския 
чадър над бившия футболист.

За катастрофата на Околовръстното са уволнени 
двама полицаи. тогава любенов след употреба на ал-

кохол и наркотици блъсна автомобила с френските 
граждани.

Двама полицаи бяха обвинени във взимане на 
подкуп, след като и шофьорът, причинил катастро-

фата, призна, че им е дал 200 лева, за да го ескортират 
до дома му, за да се прибере невредим. 

Застраховката за градския транспорт 
върви със закупуването на картата, а не 
с валидирането й. това заяви омбудсма-

нът на България Диана ковачева, която 
преди ден отправи апел за отмяна на 
някои спорни нововъведения в градския 
транспорт на София. тя бе категорична, 
че глобата от 3 лв. за липсваща валида-

ция трябва да отпадне. 
Жалбите за промените в градския 

транспорт са започнали още от юли 2022 
г., съобщи ковачева. тя коментира, че та-

лоните с билети за 10 пътувания са били 
удобни за хората, които не ползват често 
градски транспорт. "няма и карта за една 
линия. това означава, че ако ползвате 

само трамвай 7, ще трябва да си купите 
карта за цялата мрежа. тоест, ще платите 
за услуга, която не ползвате. идеята е да 
свалим хората от колите, но едва ли ще 
стане така", твърди омбудсманът.

ковачева разказа, че много хора се оп-

лакват от това, че когато си валидират кар-

тата за градския транспорт и тя е сложена 
в едно портмоне с банковата им карта, сис-

темата тегли допълнително по 1,60 лв. Оп-

лаквания има и за това, че няма достатъчно 
пунктове за закупуване на билети.

Междувременно председателят на 
СОС георги георгиев съобщи, че работ-

на група ще обсъди налага ли се връща-

нето на картата за една линия.

Община левски за-

почва работа по проект 
"грижа в дома" с без-

възмездната финансова 
помощ по програмата 
"развитие на човешки-

те ресурси" 2021-2027". 
Продължителността на 
проекта е 13 месеца и 
приключва през януари 
2024 г. чрез услугата са 
обхванати 12-те насе-

лени места в общината. 
Проектът е на стойност 
над 700 000 лева.

главната му цел е 
да се осигури подкрепа 
чрез предоставяне на 
интегрирани здравно-со-

циални услуги по домо-

вете и психологическа 
подкрепа на възрастни 
хора в невъзможност за 
самообслужване и лица 
с увреждания.

на хората ще бъде 
доставяна храна, хра-

нителни продукти и 
продукти от първа не-

обходимост, ще им се 
помага за заплащане на 
битови сметки, заявя-

ване и получаване на 
неотложни администра-

тивни и битови услуги. 
те ще получават и ин-

формация относно пре-

венция и профилактика 
на здравето и социално 
значимите заболявания, 

включително консулта-

ция с медицинска сестра 
и други специалисти при 
необходимост.

Заявления за пре-

доставяне и ползване на 
услугата ще се приемат 
в общината. След напра-

вена оценка на индиви-

дуалните потребности на 
потребителя се извършва 
класиране. 

Подкрепа в домашна 
среда ще получат 133 
лица с увреждания и въз-

растни хора, зависими от 
грижи, жители на общи-

ната. един домашен по-

мощник ще се грижи за 
четирима потребители.

Парите за заплати във вузове
отиват за ток, вода и горива
Синдикатът„Висшеобразованиеинаука”къмКНСБиска
проверказаизпълнениетонапредвиденитевбюджет2022г.разходи
заувеличениенавъзнаграждениятанаакадемичниясъстав

Община Левски започва  
проект „Грижа в дома”

ОмБудСмаНът:

Застраховката за градския 
транспорт е при  
купуването на картата

Само четирима 
полицаи са уволнени 
заради Семерджиев  
и Любенов

СНимКаБта

Бургаският филиал на Националната художествена академия провежда беседи на курсове по 
специалностите "Живопис", "Графика", "Книга, илюстрация, печатна графика", "Плакат и визуална 
комуникация" и "Мода". С тях преподавателите проверяват работата и напредъка на студентите, 
обсъждат с тях постигнатото през първия семестър и дават насоки за развитие
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трябва да спасим БДЖ, след 3 или 6 
месеца ще бъде късно. това заяви вче-

ра председателят на парламентарната 
комисия по транспорт и съобщения Ге-

орги Свиленски. Заседанието на коми-

сията бе свикано във връзка със зачес-

тилите инциденти с влакове в последно 
време.

По стечение на обстоятелствата съм 
сред депутатите с най-дълъг престой 
в тази комисия, каза Свиленски. той 
припомни как през годините от ръко-

водителите в БДЖ многократно е било 
обяснявано как се полагат усилия за 
оздравяване на превозвача и най-вече 
как намаляването на задълженията ще 
реши проблемите. той припомни как по 
времето на бившия директор владимир 
владимиров е обяснявано, че с намаля-

ване на задълженията БДЖ едва ли не 
ще разцъфне и ще се възроди. и тогава 

казвах - да, ще намалите задълженията, 
но България няма да има железници, 
заяви депетатът. “и вече можем да се 
убедим в това. Горе-долу сме в това по-

ложение”, коментира Свиленски.
Председателят на транспортната 

комисия изреди част от проблемите в 
железницата: БДЖ е без резервни час-

ти, без локомотиви, има 370 вакантни 
дължности, 28 запалвания, постоянни 

закъснения. това е състоянието на БДЖ 
след толкова години, коментира Сви-

ленски. той заяви, че спешно е необ-

ходимо да се реши какво трябва да се 
направи за това дружество. С какво ще 
участва БДЖ в предстоящия конкурс за 
изпълнението на обществената услуга, 
попита депутатът. всеки от нас, обър-

на се той към депутатите в комисията, 
ръководителите на БДЖ и експерите, 
които присъстваха на вчерашното засе-

дание, е длъжен да спасим БДЖ. По ду-

мите на Свиленски трябва да се вземат 
спешни, неотложни мерки с кризисни 
планове - кратки, средни, дълги, за да се 
помогне на железницата. 

Според депутата от БСП Борислав 
Гуцанов, член на комисията, нещата 
в БДЖ са излезли извън контрол през 
последните два-три месеца със зачес-

тилите пожари, дераайлиране на вла-

кове и т.н.
междувременно от отговор на транс-

портния министър Христо алексиев на 
въпроси на депутати, публикувани в 
сайта на нС, стана ясно, че обществе-

ните поръчки за новите влакове и локо-

мотиви, финансирани по Плана за въз-

становяване и устойчивост, ще бъдат 
стартирани в началото на 2023 г. така 
на практика целият проект, за който е 
планирано финансиране на стойност 
1,7 млрд. лв., вече изостава от първо-

началния график. търговете трябваше 
да бъдат обявени в средата на 2022 г., 
а след идването на служебната власт 
обещанието бе това да се случи в края 
на отминалата година. През първото по-

лугодие на новата година пък ще бъде 
стартирана процедура за мобилно при-

ложение, през което да се купуват би-

лети за влак.

За изграждането на соларни 
инсталации за собствени нуж-

ди с мощност до 20 kW вече 
няма да се изисква разреши-

телно за строеж. това става с 
промяната в Закона за устрой-

ство на територията на второ 
четене. Депутатите дори удво-

иха допустимата мощност, ко-

ято може да се инсталира при 
намалена бюрокрация - първо-

началното предложение беше 
за 10,8 kW, но в пленарната 
зала предложиха по-високата 
граница, която бе приета със 
131 гласа “за” и 57 “против”.

През последните години 
себестойността на енергията 
от солари се понижи до ре-

кордно ниски нива. Заради 
сложните процедури обаче от 
това се възползват основно 

големи инвеститори. Затова и 
за разлика от други държави, 
у нас ситуацията е обърната - 
почти всички мощности са на 
полето, а не върху покривите.

По време на дискусиите на-

родните представители влязо-

ха в ожесточен спор каква да е 
мощността, за която да важат 
облекченията от регулациите, 
като имаше предложение тя да 
достига дори до 50 kW.

облекченият режим за по-

ставяне на соларни панели се 
очаква да засили интереса към 
тях от домакинствата, тъй като 
до момента цялата процедура 
отнемаше близо година.

окончателно приетите 
поправки предвиждат при из-

граждане на соларни инста-

лации за собствени нужди до 

20 kW да се представят само 
становища на инженер-кон-

структор с указания за изпъл-

нението им.
в националния план за 

възстановяване и устойчивост 
е предвидена “Програма за фи-

нансиране на единични мерки 
за енергия от възобновяеми из-

точници в еднофамилни сгра-

ди и многофамилни сгради”. 
По нея се предвижда финан-

сиране на мерки за използване 
на енергия от възобновяеми 
източници от домакинствата. 
определеният общ бюджет по 
програмата е 240 млн. лв., като 
от тях 140 млн. лв. е безвъз-

мездното финансиране с пари 
от еС, а 100 млн. лв. е наци-

оналното публично и частно 
съфинансиране.

Домакинствата ще могат да 
получат пари по Плана за въз-

становяване и устойчивост за 
изграждане на фотоволтаични 

системи за производство на ток 
за лично потребление, както и 
за системи за затопляне на вода 
чрез слънчева светлина.

метанът отново пос-

къпва. Само за последна-

та седмица цената му се 
е вдигнала с 21 стотинки 
и на бензиностанциите тя 
достига 3,64 лева за кило-

грам, показват данните на 
сайта fuelo.net.а

За последния месец це-

ната му се е вдигнала със 
7,37%, а за година с 26,83 
на сто. все пак цената на 
метана е далеч от пика 
през октомври, когато го-

ривото стигна 6 лева за 
килограм.

в същото време це-

ните на бензина и дизела 

продължават да падат. За 
седмица цената на най-ма-

совия бензин а95 е падна-

ла с 2 стотинки, а за месец 
понижението е с 14 сто-

тинки и на бензиностан-

циите се продава по 2,62 
лева за литър.

тенденция към поев-

тиняване има и при дизе-

ла. За месец дизеловото 
гориво е паднало с 21 сто-

тинки, а за последната сед-

мица цената му е намаляла 
с 5 стотинки. в момента 
на бензиностанциите ди-

зел цените варират от 2,83 
лева за литър до 3,11 лева 
за литър. Без изненада ос-

тават цените на пропан бу-

тана, като литърът се про-

дава от 1,10 до 1,22 лева за 
литър.

медът стои по складовете, пчеларите 
само влизат от разход в разход. все още 
масово не е реализирана продукцията от 
2022 г. Причината е в ниската изкупна 
цена, категорични са стопани от Добри-

чка област. “в нашето сдружение имаме 
общо над 50 тона мед, който не е про-

даден. Цената вместо да върви нагоре, 
пада”, заяви Стойко василев, председа-

тел на “Пчела Балчик 2019”, цитиран от 
agri.bg.

Пчеларят посочи, че новата година е 
започнала с оферти от 4,80 лв./кг - сума, 
по-ниска дори от миналогодишната. 
“Прекупвачите извиват ръце, чакат ни да 
се съгласим на тези ниски цени и да им 
дадем меда. на практика те печелят два 
пъти повече от самите производители”, 
възмущават се стопаните. Пчеларите по-

сочват, че на фона на галопиращата ин-

флация обезценяването на пчелния мед е 

истинско безумие.
За една година разходите по добива-

нето на килограм от пчелния продукт са 
скочили средно със 70-80%, посочва Га-

лин Георгиев. някои от консумативите 
дори са със 100-120% нагоре. в същото 
време цената на меда е паднала с 30%, 
в което стопаните не откриват никаква 
логика, особено на фона на по-високите 
изисквания и разходи по добиването му. 
Хората в сектора са обезверени и масово 
са се втурнали да продават инвентар, ко-

шери и пчелни семейства, за да не трупат 
повече разходи по отглеждането на пчели 
и добиването на мед.

ГеорГиСвиленСки:

Трябва да спасим БДЖ, 
след 6 месеца ще е късно
ДепутатътотБСПпризовазаспешнимерки,задасепомогненажелезницата

Улесниха личното производство на ток

Пчелари:

Заради ниска изкупна цена 
медът стои по складовете

Метанът отново 
започна да поскъпва
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Бизнесът щял да свали  
цените през февруари

агенция “Пътна инфра-
структура” да изпраща съоб-
щения на потребителите на 
своята интернет страница, ако 
имат електронен фиш, както 
и два дни преди изтичане на 
срока на валидност на елек-
тронната винетка. това пред-
виждат промени в Закона за 
движение по пътищата, вне-
сени в народното събрание. 
Целта на мярката е да ограни-
чи налагането на санкции за-
ради невнимание на водачите, 
като ги улесни максимално да 
спазят законовите изисквания, 
пише в мотивите към законо-
проекта.

освен това в Закона за дви-
жение по пътищата се предла-
га периодът за групиране на 
нарушения да се увеличи от 
един ден на един месец.

Според направените пред-
ложения аПи трябва да пре-
достави програмни интерфей-
си на фирмите, с които те да 

интегрират своите системи на 
автомобилните паркове и така 
да автоматизират купуването 
на винетки.

Друга промяна залага част 
от приходите за такси за полз-
ване на инфраструктура като 
мостове, тунели и проходи да 

постъпват в бюджета на об-
щината, на чиято територия 
се намират. За пример се дава 
ползването на Дунав мост, за 

ремонта на който община русе 
е дала близо 279 хил. лева от 
2017 до 2021 г.

в момента тол системата 
позволява купуване на елек-
тронни винетки и маршрутни 
карти чрез сайта на аПи или 
чрез национален доставчик 
на услуги. това противоречи 
на концепцията и излишно 
централизира продажбата на 
винетки и води до загуба на 
от 17 до 23 милиона годиш-
но, които сега се плащат като 
комисиони на т. нар. достав-
чици на услуги, пресмятат де-
путатите.

Затова те предлагат да се 
намали процентът на комиси-
оната за предоставяне на ус-
луга за закупуване на винетки 
и маршрутни карти на 3% от 
сегашните 7%. освен това със 
законопроекта се ограничава 
и рекламата на тези интернет 
страници, тъй като осигуряват 
само посредничество.

През третото тримесечие на 2022 
г. цените на жилищата в европейския 
съюз са се повишили средно със 7,4% 
на годишна основа, докато в еврозо-
ната са били с 6,8 на сто нагоре, показ-
ват най-новите данни на “евростат”. 
Цените на жилищата са се увеличили 
през второто тримесечие на миналата 
година и в еС, и във валутния съюз, 
съответно с 9,8% и с 9,2%.

в България цените на жилищата 
са скочили нагоре с 15,6 на сто през 
третото тримесечие на 2022 г. спрямо 
същия период година по-рано. това 
е ускорение на ръста на родните жи-
лищни цени в сравнение с предишни-

те второ и първо тримесечия, когато 
увеличението бе съответно 14,6% и 
11,5%. на месечна основа през тре-
тото тримесечие на миналата година 
цените на жилищата в страната ни са 
нараснали с 4,1%, надскачайки 3,1-
процентовия ръст през второто триме-
сечие, но оставайки под повишението 
с 5,2 на сто през първото тримесечие. 
През третото тримесечие на 2022 г. 
месечният ръст на цените на жилищ-
ните имоти в България е бил вторият 
най-голям сред членките на еС, като 
по-висок растеж на ценовия индекс е 
регистрирала единствено кипър (+5,8 
на сто).

Световната банка 
влоши икономическите 
си перспективи за Бъл-
гария както за тази, така 
и за следващата година. 
в своя нов макроиконо-
мически доклад между-
народната институция 
прогнозира значително 
по-нисък растеж през 
тази година спрямо 
прогнозата от лятото. 
СБ понижи и перспек-
тивите за 2024 г., макар 
и минимално.

институцията оряза 
с 2,6 процентни пункта 
очакванията си за Бъл-
гария за 2023 г. - до едва 
1,7%. все пак прогноза-
та остава доста по-оп-

тимистична от тази на 
застрахователя на тър-
говски кредити Allianz 
Trade, анализаторите 
на който предвиждат 
под 1% разширяване на 
българската икономика. 
Годината се очаква да 
бъде предизвикателна, 
но според все повече 
експерти европа може и 
да се размине с рецесия.

За следващата 2024 
г., през която Allianz 
Trade очаква стагфлация 
за България, Световната 
банка вижда 3,3% ико-
номически ръст, което е 
понижение с 0,4 пункта 
спрямо юнската прог-
ноза. ревизия на ръста 

на БвП на България във 
възходяща посока е на-
правена единствено за 
изминалата 2022 г. - с 
0,5% до икономически 
ръст от 3,1% през беля-
заната от войната 2022 
г.

За сравнение, СБ оч-
аква значително по-слаб 
икономически растеж в 
най-новата страна член-
ка на еврозоната Хърва-
тия, която се очаква тази 
година да запише ико-
номически ръст от 0,8%, 
а догодина - 3,3%. очак-
ванията за румъния са 
най-оптимистични - съ-
ответно 2,6% ръст тази 
и 4,2% ръст догодина.

Потребителите в Бъл-
гария ще усетят ефектив-
но намалението на цени-
те на стоките и услугите 
от средата на февруари, 
прогнозира пред Бта 
председателят на Българ-
ската стопанска камара 
(БСк) Добри митрев. в 
началото на декември ра-
ботодателите призоваха 
бизнеса да предприеме 
мерки за овладяване це-
ните надолу заради ком-
пенсациите за небито-
вите потребители на ток 
през цялата 2023 г. вече 
има забавяне на ръста на 
инфлацията, но се очаква 
тези ефекти да се появят, 
след като вече са в сила 
новите компенсации, ко-
ито са факт от 1 януари 
тази година, и първото 
намаление на сметките 
за ток би трябвало да се 
очаква от бизнеса в сре-
дата на февруари. След 
това очакваме българ-
ският бизнес - небитови-

те потребители, да отра-
зят тази сигурност, която 
се дава с решението по-
мощта да продължи през 
цялата 2023 г., в цените 
на стоките и услугите, 
каза митрев.

През 2023 г. неби-
товите потребители на 
електрическа енергия 
ще получават компен-
сации в размер на 100 
на сто за ползваната от 
тях електроенергия на 
цена на сегмента “ден 
напред” на Българската 
независима енергийна 
борса за съответния ме-
сец над прага от 200 лв. 
за мегаватчас (MWh), а 
не както бе досега - над 
250 лв. за MWh.

По думите на предсе-
дателя на БСк, не може 
да се направи прогноза 
за средното намаление 
на цените заради това, 
че при различните стоки 
и услуги стойността на 
електрическата енергия 

има различно отраже-
ние. той напомни, че на-
пример за металургията 
тя е много голяма част 
от разходите за произ-
водство на стоманата. 
във фризьорството обаче 
тя е незначителна част, 
допълни той. най-общо 
се очаква чувствително 
намаление на цените да 
има при производствата, 
за които електроенерги-
ята има най-голям дял в 
разходите. всъщност, ако 
не се появят някакви дру-
ги обстоятелства, които 
да не позволят подобно 
намаление, то би трябва-
ло това да се случи във 
всички сектори, допълни 
митрев.       

Пощенският оператор в украйна 
напомня, че  за всички пощенски прат-
ки, включително и съдържащи хума-
нитарна помощ, изпратени до украй-
на, има безмитен лимит от 150 евро и 
трябва да носят описание на съдържа-
нието, съобщиха от “Български пощи”. 
За да се избегнат данъци и мита, стой-
ността на съдържанието в пощенската 
пратка трябва да бъде по-малка от 150 

евро. ако се изпращат едновременно 
няколко колета до един получател, об-
щата им стойност трябва да е под 150 
евро. ако митническите служители в 
украйна преценят, че действителната 
стойност на съдържанието надвиша-
ва стойността, обявена в пощенските 
документи, могат да бъдат начислени 
мита и ДДС, предупреждават от “Бъл-
гарски пощи”.

Пътната агенция ще ни съобщава 
за изтичаща винетка
Приходитеотпътнитаксищеотиватвбюджетанаобщините

На второ място сме в ЕС  
по ръст в цените на имотите

Световната банка окастри 
икономическата прогноза  
за България

Всички пратки над 150 евро  
за Украйна се обмитяват

Добри Митрев
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СнимкиБТА

Медицински сестри стачкуват вече втори ден в американския град Ню Йорк. Те настояват за по-добро заплащане 
и назначаване на повече персонал. Временно доброволци ще се грижат за болните. А във Великобритания 
здравните работници отново излязоха на улицата, недоволни от предложението на правителството

Цялата територия на Со-

ледар е взета под контрол 
от бойците на “вагнер”, 
съобщи в телеграм ръково-

дителят на руската военна 
групировка евгений Приго-

жин. той уточни, че в цен-

търа на града се водят сра-

жения с обкръжени бойци и 
по-късно ще бъде съобщен 
броят на пленените украин-

ски военни.
Превземането на Со-

ледар отваря за силите на 
русия пътя към Славянск и 
краматорск; то е преломен 
момент в “подготовка за 
освобождаването на цялата 
Донецка народна републи-

ка”. това заяви по руската 
телевизия Денис Пушилин, 
ръководител на Донецката 
народна република.

С превземането на Со-

ледар, а в бъдеще на ар-

тьомовск (Бахмут) и Север-

ск, войските на русия ще 
разрушат отбранителната 
линия на украинската ар-

мия в Донецка област. така 
“на дадени етапи при вярно 
изградено взаимодействие 
продължително укрепва-

ният фронт на противника 
може да рухне”, увери Пу-

шилин, цитиран от таСС.
Соледар “е и винаги ще 

бъде украински”, заяви в 
“телеграм” пък източник 
от украинската армия.

Боевете между украин-

ските и руските войски в 
Соледар продължават, от-

беляза и министерството на 
отбраната в Москва, цити-

рано от таСС. въздушно-

десантни части блокираха 
северната и южната част на 
Соледар. руските въздуш-

но-космически сили нана-

сят удари по крепостите на 
врага. в града се сражават 
щурмови отряди, посочи 
ведомството в комюнике. 

Германската външна 
министърка аналена Бер-

бок посети украинския 
град Харков. тя е била съ-

проводена от украинския 
си колега Дмитро кулеба 
и украинския посланик в 
Германия Олексий Макеев. 
Посещението не е било обя-

вено предварително. Бер-

бок определи третата си ви-

зита в страната като проява 
на солидарност. тя обеща, 
че Берлин ще предостави 
допълнителна хуманитарна 

помощ на киев, включи-

телно генератори, гориво и 
одеяла, както и “още воен-

ни пратки”.
Малко, след като Бер-

бок си тръгна от Харков, 
руските сили започнаха да 
бомбандират града. “Ос-

танете в бомбоубежищата. 
Окупаторите още веднъж 
бомбардират”, предупреди 
в “телеграм” Олег Синегу-

бов, регионалният областен 
управител на Харковска об-

ласт.
Междувременно володи-

мир Зеленски отне граждан-

ството на четирима души, 
които обвини в измяна в 
полза на русия. Сред тях е 
68-годишният бизнесмен 
виктор Медведчук, прибли-

жен до владимир Путин.

Автобиографичната книга на принц 
Хари “Резервен” е най-бързо прода-
ваната нехудожествена книга досега 
във Великобритания. Още през първия 
ден са изкупени над 400 000 копия. Тя 
предизвика много смесени реакции 
на Острова заради някои скандални 
разкрития от живота на кралското 
семейство и от личния живот от хер-
цога на Съсекс. Мнозина искат да нау-
чат за събитията от първоизточника 
и поздравиха Хари за смелостта му

Територията на Соледар
вече е под руски контрол
Зеленскиотнегражданствотонаощечетиримачовека

Почина последният  
крал на Гърция 

Бившият крал на Гърция Кон-
стантинос II, който беше на власт 
преди възстановяването на репу-
бликата през 1974 г., е починал в 
болница в Атина на 82-годишна въз-
раст. До леглото му са били членове 
на семейството, съпругата му Ан-
на-Мария, децата им и сестра му, 
бившата испанска кралица София.

В Румъния кръщават  
с необичайни имена

Пабло Ескобар, Финикс, Зухля 
или Дорелиан са само малка част 
от имената, споменати в актовете 
за раждане в Румъния през 2022 г. 
Родителите са били вдъхновени от 
модерни сериали или просто са ис-
кали да бъдат оригинални, се казва 
в репортаж на Диджи 24. Въпреки 
това Андрей, Матей, Щефан, Алек-
сандру, Мария, София, Елена, Ана-
стасия остават най-предпочитани-
те традиционни румънски имена.

Тийнейджър е заподозрян  
за убийството в германско 
училище

17-годишен ученик е заподозрян, 
че е убил учителка на 55 г., в профе-
сионално училище в Северозападна 
Германия. Той издирил жертвата, 
която била сама в една от класни-
те стаи. След като извършил ата-
ката, се обадил на полицията и бил 
арестуван, без да оказва съпротива. 
Мотивите остават неизвестни.

Талибаните затварят  
салоните за красота  
в Афганистан

Създаденото от талибаните 
афганистанско правителство по-
стави 10-дневен срок за затваряне 
на женските салони за красота в 
страната и забрани на жените да 
работят в търговски центрове, 
съобщава “Ал-Арабия”. Министер-
ството на висшето образование 
пък е наредило спирането на сту-
дентките от частни и държавни 
университети в страната. 

17 станаха жертвите  
на бурите в Калифорния

Общо 17 са жертвите на пореди-
цата от опустошителни бури в аме-
риканския щат Калифорния. “Тези 
наводнения са дори по-смъртоносни 
от горските пожари в щата”, заяви  
губернаторът Гавин Нюсъм. Засега 
не може да бъде направена точна 
оценка на нанесените щети, но може 
да възлязат на $1 милиард.

няколко души са леко 
ранени при атака с нож на 
парижката Северна гара, 
съобщиха източници от 
френската полиция. Га-

рата е една от най-нато-

варените. От нея тръгват 
влакове към Лондон и 
Северна европа. напада-

телят е бил арестуван от 
органите на реда на мес-

топрестъплението. Поли-

цаите са били принудени 
да открият огън и са го 
ранили.

вътрешният министър 
Жералд Дарманен потвър-

ди, че нападателят е бил 
“неутрализиран” от сили-

те на реда.
на този етап не са ясни 

мотивите за нападението.

Няколко ранени при
атака с нож в Париж

10 документа са намерени в офиса на президента Джо Бай-

дън в Центъра за дипломация и глобална ангажираност “Пен 
Байдън”. Главният прокурор на СаЩ Мерик Гарланд е поис-

кал от прокурора на Северен окръг илинойс да прегледа класи-

фицираните документи, предадени на националния архив.
Държавният глава бил изненадан, когато правителствени 

текстове с класифицирана информация били открити от адво-

катите му.
“кога ФБр ще извърши обиск в многобройните домове на 

Джо Байдън, може би дори в Белия дом? тези документи опре-

делено не са били разсекретени”, попита Доналд тръмп.

Намериха класифицирани 
документи при Байдън
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Американският президент Джо Байдън и канадският премиер Джъстин Трюдо участват  
в 10-та среща на върха на северноамериканските лидери, провеждана в Мексико, под  
ръководството на държавния глава Андрес Мануел Лопес Обрадор. Основната тема е проблемът  
с незаконните мигранти, които ежедневно се опитват да преминат границата на САЩ

Българските власти са пре-

дали на турция терорист, из-

дирван за бомбения атентат на 
булевард “истиклял” в истанб-

ул, съобщи турският вътрешен 
министър сюлейман сойлу. 
“установихме, че единият от 
терористите, помогнал на Би-

лал Хассан да избяга от Одрин 
в чужбина, който е ключова 
фигура, се намира в България. 
ние съобщихме на български-

те власти това име. Благодаре-

ние на тях, да са живи и здрави, 
той бе заловен и на 10 януари 
в 18 ч. ни предадоха терориста 
Хазни Гьолге в Одрин. аз раз-

говарях с българския министър 
на вътрешните работи, оказа 
се, че са го открили на друг ад-

рес. изразих пред българския 
вътрешен министър нашата 
признателност във връзка с 
този случай”, заяви турският 
вътрешен министър. 

Междувременно стана яс

но, че южната ни съседка е 
осъществила рекорден износ 
в България миналата година. 
това показват данни на асоци-

ацията на турските износите-

ли, цитирани от анадолската 
агенция. според информация-

та износът е достигнал рекорд-

но равнище от 4,42 милиарда 
долара през 2022 г. т.е., екс-

портът се е увеличил с 21,4% в 
сравнение с 2021 г.

ние сме на 13 място сред 

страните, в които турция е 
изнесла наймного стоки през 
миналата година. начело на 
този износ е промишлеността, 
като секторът, който изнася 
наймного за България, е този 
на химикалите и химическите 
продукти със 731,99 милиона 
долара. след този сектор се 
нареждат желязо и цветни ме-

тали на стойност 624,566 млн. 
долара, стоманата  604,982 
млн. долара и електричеството 

и електрониката  403,157 млн.
секторите с наймалък из-

нос за България са тютюнът  
919 000 долара, и декоративни-

те растения и продукти  2,357 
млн. долара.

България същевременно е 
на второ място сред страните 
на Балканите, за които турция 
изнася наймного. на първо 
място се нарежда румъния, ко-

ято е внесла от турция стоки на 
стойност 6,317 млрд. долара.

Бразилските съдебни власти разпоредиха арест на 
висши държавни служители, след като бунтовници 
щурмуваха ключови правителствени сгради в столица-

та Бразилия. един от служителите, бившият командир 
на военната полиция Фабио аугусто, вече е задържан, 
съобщават местните медии. сред длъжностните лица са 
и бившият началник на службата за обществена сигур-

ност андерсон торес и други хора, “отговорни за дейст-

вия и бездействия”, довели до размириците, съобщиха 
от главната прокуратура. торес отрича да е участвал 
във вандалските прояви.

рикардо капели, който беше назначен да ръководи 
сигурността в Бразилия, заяви, че е имало “липса на ко-

мандване” от страна на торес преди щурма на прави-

телствените сгради.
Бившият президент Жаир Болсонаро, който от края 

на декември се намира в саЩ, заяви, че смята в най
близко бъдеще да се върне в Бразилия, предаде тасс. 
той беше изписан от болница в щата Флорида, където 
бе приет ден порано, въпреки препоръките на лекари-

те, които го съветвали да остане в клиниката още три
четири дни, писа в. “Глобо”. “Пристигнах в саЩ и се 
канех да остана тук до края на януари, но смятам да се 
върна поскоро. Защото лекарите в Бразилия познават 
подобре моя проблем с чревната непроходимост, пре-

дизвикана от раняването с нож (при среща с избиратели 
през септември 2018 г.)”, съобщи бившият държавен 
глава.

По спешност 
приземиха всички 
полети в САЩ

Българските власти предадоха 
на Турция издирван терорист

Арести за висши 
служители в Бразилия 
заради щурма

Обезвреждането на последни-

те три дерайлирали цистерни от 
жп катастрофата при Пирот за-

почна вчера и се очаква да при-

ключи днес. амонякът от най
проблемната цистерна, от която 
през цялото време имаше течове, 
е бил претоварен на автоцистер-

ни, съобщава местният портал 

Пирот плюс. няма замърсяване на 
атмосферния въздух или на води-

те на река нишава, показват еже-

дневните замервания. 
на място работи и екип от два 

жп крана, изпратени в петък от 
България, и автокран на пловдив-

ска фирма.
сръбски медии пишат, че ком-

позицията, която катастрофира 
на 25 декември на 6 км от Пирот, 
е била от 21 цистерни, немски 
и френски, а една от тях е била 
празна. всяка имала по около 40 
т амоняк, произведен в Девня, 
България, и натоварен на гара По-

веляново. Превозвач е фирма от 
Пловдив.

Прокуратурата в Перу 
започва разследване за 
геноцид срещу прези-

дентката Дина Болуарте 
и редица висши служите-

ли заради потискането на 
антиправителствените де-

монстрации, по време на 
които загинаха 40 души, а 

над 600 са ранени.
Междувременно па-

трулиращ полицай беше 
нападнат и изгорен до 
смърт от протестиращи в 
перуанския регион Пуно, 
като броят на жертвите 
на демонстрациите след 
свалянето на бившия пре-

зидент Педро кастийо 
нарасна до 47, съобщиха 
властите. Партньорът на 
загиналия заявил, че два-

мата са били “задържани 
и нападнати от около 350 
протестиращи”, според 
докладите. Полицията 
пристигнала на мястото 

и установила, че единият 
им колега е бил вързан и 
бит, а другият бил изго-

рен жив в патрулната си 
кола. Обявен е 3дневен 
полицейски час от 20:00 
часа до 4:00 сутринта в 
Пуно и ден на траур за за-

гиналите в сряда.

Разследват за геноцид президентката Болуарте

Обезвреждат последните 
дерайлирали цистерни край Пирот

всички полети във въздушното пространство 
на съединените щати са приземени по спешност. 
Хиляди пътници са блокирани на летищата и по 
самолетните писти, а над 400 полета са забавени, 
отбелязва "скай нюз". Причината е грешка в 
системата на операционната програма, която 
служи за управление на въздушния контрол, 
съобщи Бнт.

От Федералната авиационна администрация 
съобщават, че проблемът е засегнал територията 
на цялата страна.

техници работят, за да коригират проблема 
със системата за известия за въздушни мисии. 
"в момента извършваме окончателни проверки 
за валидиране и повторно попълване на 
системата", съобщи Федералната авиационна 
администрация.

Пилотите и летищата разчитат на системата, 
когато правят планове за маршрутите си. При 
повреда самолетите не могат да летят безопасно.

анкараеосъществиларекорденизносзаСофияминалатагодина



2023

четвъртък
12 януари

ДАТАТА

12

Говорите празни при-

казки, а не искате да под-

крепите законите на БСП 
за мигрантите. Загуби-

хте два часа в политиче-

ско говорене, внушения, 
връщане към службите 
отпреди години, загри-

женост за живота и здра-

вето на нашите колеги и 
българските граждани. 
Два часа празни приказ-

ки, а сме тук, за да свър-

шим определена работа. 
нелегалната миграция 
и трафикът на мигран-

ти очевидно е огромен 
проблем. Заля България 
в последните два месе-

ца. Служебният кабинет 
има своите отговорно-

сти, трябва да отговаря 
на много въпроси защо 
това е така. но законода-

телният орган също има 
своите отговорности.

Освен с часове да го-

ворите и да използвате 
трибуната за политиче-

ските разправии, трябва 
да приемаме закони - 
така пише в конституци-

ята и затова е създаден 
парламентът. 

Законите, внесени 
от “БСП за България”, 

които касаят трафик на 
мигранти - стоят втори 
месец непокътнати. За 
пореден път се обръ-

щам към председателя 
на правната комисия 
радомир чолаков с иска-

не тези закони да бъдат 
придвижени.

в тази система от 
мерки, които трябва да 
вземат всички институ-

ции в страната, има нещо, 
което е много важно и се 
казва превенция. Знае-

те ли, че тези, които ги 
залавят като помагачи и 
каналджии се отървават 
или с условни присъди, 
или с административни 
глоби? наше задълже-

ние е да променим този 
закон. 

От становища на съда 
и прокуратурата става 
ясно, че тези институции 
остават с вързани ръце 
заради сега действащите 

закони. казват ни, че за-

ради законите трябва или 
да ги пуснат, или да бъ-

дат условно осъдени. но 
направиха предложения 
- да увеличим наказани-

ята, да се отнема превоз-

ното средство, с което се 
превозват тези трафикан-

ти и редица мерки, които 
“БСП за България” внесе 
преди два месеца. Досега 
щяхме да сме забравили 
за това.

Само утежняването 
на наказанията и пре-

венцията няма да решат 
въпроса, но други ин-

ституции отговарят за 
приложението на закона. 
нашата отговорност е да 
приемем този закон. За 
осми път апелирам - вка-

райте тези предложения 
в правна комисия и да 
знаем, че ние, като зако-

нодателен орган, сме си 
свършили работата.

КАРИКАТУРАНАДЕНЯ

АНАТолИйсТАНКУлов

ПРАЗНИК НА ВОЕННОТО РАЗУЗНАВАНЕ. С 
Указ 190 от 31.12.1907 г. на 
княз Фердинанд се създава 
Разузнавателна секция към 
Оперативното отделение на 
Щаба на армията. Тя е пър-
вият специализиран орган 
за водене и ръководство на 
военното разузнаване в Бъл-
гария. Указът влиза в сила 
на 12.01.1908 г. Тази дата е 
обявена с министерска заповед от 11.02.1997 г. за 
официален празник на българското военно разузна-
ване. Днес служба “Военно разузнаване” е пряко 
подчинена на министъра на отбраната.

1863 - РАЖДА СЕ СВАМИ ВИВЕКАНАНДА, 
ИНДИЙСКИ ФИЛОСОФ (УМИРА 1902 Г.). Из-
вестен индуистки гуру и вли-
ятелен социален реформатор 
в Индия през ХIХ в. Той е пър-
вият индуистки проповедник, 
представил древните филосо-
фии и практики на йога и ве-
данта на Запад. Изнася лекция 
пред Световния парламент на 
религиите в Чикаго през 1893 
г., което е безпрецедентен успех, защото откри-
ва пътя за диалог между източните и западните 
религии. Медиите го описват като “оратор по бо-
жествено право”, “без съмнение най-великата фи-
гура на парламента”.

1876 - РАЖДА СЕ ДЖЕК ЛОНДОН, АМЕРИ-
КАНСКИ ПИСАТЕЛ (УМИРА 1916 Г.). Автор на 
над 50 книги и око-
ло двеста разказа, 
в които увлека-
телно се описва 
силата на приро-
дата и борбата за 
оцеляване в труд-
ни условия. Сред 
най-известните му романи са “Морският вълк”, 
“Белият зъб”, “Дивото зове”, “Мартин Идън” и 
др. През целия си живот гледа на писането като 
на работа. Става социалист, а през 1901 г. соци-
алистическата партия издига кандидатурата 
му за кмет на Оуклънд, но изборите печели друг 
кандидат. По-късно си купува ранчо, а социалис-
тическите възгледи влизат в разрез с любовта му 
към собствения имот. През 1916 г. напуска соци-
алистическата партия, като заявява, че го прави 
единствено защото й “липсва огън и борбеност и е 
загубила интереса си към класовата борба”.

1878 - ПРОВЕДЕН Е ПЪРВИЯТ ТЕЛЕФОНЕН 
РАЗГОВОР В БЪЛГАРИЯ. 
Това става по време на Ру-
ско-турската война. Мяс-
тото е гр. Пордим, а от 
двете страни на телефон-
ната линия са княз Николай 
Николаевич от щаба на ру-
ската армия и крал Карол I 
от щаба на румънската армия. Телефонът е въве-
ден официално в България през 1879 г., като свърз-
ва кабинета на губернатора на гр. Пловдив с кан-
целарията му. Първата междуселищна телефонна 
връзка е осъществена през 1891 г. между София 
и Пловдив. До 1912 г. телефонните абонати у нас 
вече са 2742.

1907 - РАЖДА СЕ СЕРГЕЙ КОРОЛЬОВ, АКА-
ДЕМИК, СЪВЕТСКИ РАКЕТЕН ИНЖЕНЕР (УМИ-
РА 1966 Г.). “Баща на 
съветската космона-
втика” - ръководител на 
програмата за създава-
нето на първите в света 
изкуствени спътници и 
пилотирани космически 
кораби. Създател на съ-
ветското стратегическо ракетно оръжие. Първи-
ят в света изкуствен “Спътник-1” (1957) е изведен 
в орбита от негова ракета носител Р-7.

  �
Корнелия НИНОВА

Говоритепразни
приказки*

* Изказване  
на лидера на БСП  

от парламентарната  
трибуна

“Oт “Демократична 
България” заявиха, че 
единственият начин за съ-

ставяне на правителство 
с третия мандат е ако се 
постигне договореност 
между ГерБ и вас. Затова 
ще ви помоля да обсъдим 
този изключително важен 
въпрос”, каза президентът 
при връщането на мандата 
за правителство от “Про-

дължаваме промяната”…

ако държавният глава 
даде мандата на лидера на 
ДБ Христо иванов, който 
вече призна, че без ГерБ 
не може да се състави ре-

довно правителство, това 
открива “зелена улица” 
за инсталиране на край-

но десен режим, връща 
Борисов във властта и ле-

гитимира коалицията на 
войната.

Две години, след като 
отиде при протестира-

щите срещу ГерБ с вди-

гнат юмрук, избраният 
от левите хора президент 
дава сигнали, че може да 
направи политическо сал-

томортале и подари упра-

влението на десен блок. 
Случи ли се това, Бъл-

гария  ще затъне още по-
дълбоко в украинското 
блато, ще се милитаризи-

ра с ударно превъоръжа-

ване за милиарди, ще се 

ликвидират въглищните 
централи и атомната енер-

гетика, ще се гилотини-

рат социалните разходи и 
най-после ще сме в пълна 
синергия със стратегията 
на Големия брат.

в такъв кабинет пре-

миер ще е Христо иванов, 
външен министър - Паси, 
военен - тагарев, а оста-

налите министерства ще 
се поделят между стипен-

диантите на евроатланти-

ческите нПО-та.
ако радев наистина 

даде мандата на Христо 
иванов, на следващия ден 
дясното правителство ще 
поиска трета ескадрила 
Ф-16 за нови два милиар-

да, народното събрание 
ще гласува законопро-

екта на ГерБ за ударно 
изграждане на два амери-

кански ядрени реактора 
в аеЦ “козлодуй”, ще 

погребе отдавна плате-

ните и складирани руски 
реактори на площадката 
на аеЦ “Белене”, начаса 
ще изпрати на Зеленски 
съветските ни танкове и 
изтребители и с две ръце 
ще гласува за командиро-

ване на български войни-

ци в украйна… 
Само преди два месеца 

румен радев нарече депу-

татите на “Демократична 
България” “войнолюбци”. 
Само преди две седмици 
си посипа главата с пепел 
и лепна на отрочетата си в 
“Продължаваме промяна-

та” етикета “шарлатани”. 
а преди две години обя-

ви война на “мутрите” от 
ГерБ…

наистина ли прези-

дентът ще удостои с ман-

дат войнолюбци, за да се 
коалират с шарлатани и 
мутри?

  �
Велизар ЕНЧЕВ

Задавасенова
гилотина
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Интервю на Габриела  
ГЕОРГИЕВА, агенция “Фокус”

n Липсата на сняг досега как се 
отразява на туристическия сезон у 
нас, г-н Драганов?   

- не много добре като цяло, но не 
е и някаква изненада. ние в последни-
те 30 години около 60% от това време 
снегът е падал след 14 януари. така че 
свикнахме от много отдавна, мога да 
кажа от края на 80-те, за това, че сне-
гът пада по-късно. и ето сега видяхме и 
тази година, не само за България, а и за 
европа, че има някакво глобално затоп-
ляне в тази част на света. 

От друга страна обаче нова година 
беше абсолютно пълна - Банско, Боро-
вец, Пампорово, Мальовица, витоша, 
другите 32 туристически курорта, които 
са в планината, навсякъде в страна ние 
имахме средна заетост 85% на хотелите. 
когато се види какво пишат търсачки-
те - в Пампорово беше 98%, в Боровец 
- 95, в Банско - 93. тази събота на 7-ми 
си тръгнаха гостите от планинските ку-
рорти. Очакваме да падне сняг в средата 
на седмицата, а туристите, които са там, 
карат ски върху изкуствения сняг, кой-
то е направен от оръдията за сняг, като 
в Пампорово бяха подготвени 7 писти, 
работят 4 лифта. Също в Боровец има 4 
писти, които работят. не работят факти-
чески червените и черните писти. всеки 
скиор знае, че те влизат в периода и са 
най-добре за каране през февруари. така 
че това, което ние чакаме, е февруари.   

n Очакваме истински сняг да пад-
не, за да имаме повече посещаемост.   

- истински сняг, и той да натрупа и 
да бъде обработен. ето сега проблемът 
между другото на тези, които идват по 
т.нар. “индустриализиран туризъм”, 
т.е. напълно организирани пътувания с 
чартърни полети, това, което е техният 
проблем, е, че курортите работят, писти 
има, лифтовете работят и съответно те 
не могат да ползват гаранция, която им 
се изплаща тогава, когато туристиче-
ският курорт е затворен. 

През февруари ние ще имаме затва-
ряне на туристическите курорти тогава, 
когато има силни снеговалежи или има 
силен вятър, който люлее лифтовете, 
или пък машините не могат да обрабо-
тят снега, който е паднал, и не могат да 
се карат ски. тогава туристите по индус-
триализирания туризъм получават ком-
пенсации. Докато тези, другите, които 
пътуват свободно - дисперсният тури-
зъм - ако искат пътуват, ако не искат не 
пътуват. те не са с предварително заку-
пени самолетни билети, предварително 
закупено настаняване и т.н. те взимат 
решението в последния момент. но в 
курортите така или иначе заетостта в 
момента се движи между 79 и 80%.   

n Как инфлацията се отразява на 
туристическите услуги? Тази година 
зимната ни почивката по-скъпа ли 
ще излезе от предишни години?   

- казвам ви - места няма вече. При 
98% заетост за какви пари да говорим, за 
какво скъпо или не скъпо? Места няма. 
влизате в търсачката, те ви казват: “Ос-
танали са само 4 места от 100”, които 
се продават в съответния туристически 

комплекс. Опитайте се през уикендите 
да намерите в балнео, спа, уелнес мяс-
то - можете да намерите ако сега си на-
правите резервация за февруари, март и 
по-нататък, но за този уикенд е трудно. 
така че какво означава инфлацията? 

туризмът, хотелите, ако някой не 
знае, работят с една надценка, която 
е с около 140%, ресторантите с около 
300%, баровете с 500%. При 500% над-
ценка за какви 15% или 10% или кол-
кото там инфлация да сложим, ще се 
отразят на потребителското търсене? 
и затова това голямо търсене, което ви 
казвам, което го видяхме по нова годи-
на от цялата страна, видяхме го лятото 
също, ние ще постигнем нивата на 2019 
г. още през тази година. През предход-
ните последните месеци на годината 
октомври, ноември и декември ние 
имаме с 10% повече влезли чужденци 
в България отколкото 2019 година. т.е. 
ние се движим много добре по отно-
шение на пътуванията. а и с очите си 
виждаме натоварванията на летищата, 
не само на Летище София. ето летища-
та във варна и Бургас отчитат над 3.1 
милиона преминали, Летище София - 
6 милиона, т.е. рекордни резултати. и 
същото е по европа - задръстване по 
летищата, затруднени пътувания, само-
летите пълни. който пътува, знае.   

n А дали имаме достъп до здрав-
ни услуги по зимните ни курорти, 
защото си спомняме това лято, че 
имахме проблем с тях в летните ни 
курорти?   

- навсякъде имаме проблем по от-
ношение на здравните услуги. Фак-
тически до голяма степен са навлезли 

частни бизнеси. и лятото виждаме тези 
линейки, закупени от европейски стра-
ни, които обслужват туристи, същото 
го има и по зимните курорти - ако някой 
му се случи каквото и да било, винаги 
се притичват на помощ. Оплакванията 
на чуждестранните ни гости са, че им 
искат много големи суми за това, което 
им се е случило. но доброто е това, че 
застрахователите във великобритания, 
Германия, в другите европейски стра-
ни, поемат документите за настъпила 
щета тук, но задават все пак въпроса: 
защо се плащат такива големи суми. 

иначе като цяло мога да кажа, че 
държавните организирани медицински 
пунктове са зле. Само вижте в Банско 
за каква мъничка сградичка със стаич-
ки става въпрос за този многохиляден 
туристически курорт. там, ако някой 
пострада, трябва да бъде каран в бол-
ницата в разлог или в Благоевград, или 
в София. така че организацията не е 
окей, и там има една голяма дупка по 
отношение на това да изпълним задъл-
женията си като страна-член на еС, тъй 
като ние имаме международни конвен-
ции за здравна помощ и сме длъжни да 
осигуряваме здравна помощ в случай 
на бедствие, или за това, което се случ-
ва на туристите и в планините, и по мо-
рето, когато има инциденти.  

n Тази ситуация е малко анти-
реклама за България. Това няма ли да 
доведе до намаляване на външните 
ни туристи?   

- те не го разбират, защото на тях 
колкото и пари да им поискаш, зашеме-
тени, те ги плащат. но повече мърморят 
застрахователите и техните агенти тук, 
които са задавали въпросът защо е така. 
но няма някаква реакция отрицателна, 
тъй като всеки получава услугата, коя-
то има, която му е необходима, пък за-
страхователите да се оправят.   

n А кои бяха най-предпочита-
ните дестинации извън България за 
българина през изминалата година?   

- номер 1 са страните от европей-
ския съюз. ако погледнем като обеми и 
самолетите, и автобусите, и това, което 
извозва най-много пътници, това са стра-
ните от еС, там са над 56% от всякакви 
пътувания. След това са страните, които 
са около нас - най-вече турция. като ин-
тензивност, като предпочитани турис-
тически дестинации, най-много се ходи 
в турция било за шопинг, защото там 
лекарствата са 3 пъти по-евтини и ред 
други неща, а виждаме и поради курса 
на турската лира. Било съседни страни, 
като Македония, Сърбия, Гърция, но тя 
не е толкова шопинг дестинация.   

n По-скоро е страна за почивка.   
- но за сметка на това българите си я 

харесват, особено тези, които са от юж-
ната част и им е на 15-20 минути път, 
пък и на други, които имат да пътуват 
по час-два, Гърция е една такава пред-
почитана дестинация. Остават т.нар. 
дестинации, които са с организирани 
пътувания. те като процент са малко 
от общия брой пътуващи българи в 
чужбина, които през 2019 година над-
хвърлиха 7 милиона пътувания, около 
4-5% са тези, които са с организирани 
пътувания от туроператори и други по 
екзотични дестинации.   

n Каква е вашата прогноза за ту-
ризма през 2023 година?   

- изключително интензивен ще бъде 
туризмът. ние тук, в България, в края на 
седмицата, в края на всяка седмица сега 
през зимата ще имаме около 150-190 хи-
ляди пътувания вътре в страната, и през 
лятото те ще надхвърлят 300 000 във 
върха на сезона, визирам 25 юли някъде 
до към 5-7 август. Хората свикнаха да 
пътуват, много от тях по време на панде-
мията си направиха втори дом - бащини 
къщи, наследствени имоти, други, заку-
пиха имоти и по черноморието и по пла-
нините. изключително добър, качествен 
и евтин туристически продукт, когато 
става въпрос за къщи за гости, семейни 
хотели, балнео, спа и уелнес. Пак каз-
вам, проблемът е, че места няма.  

(със съкращения)

Проф.руменДраганов:

Изключително 
интензивен ще бъде 
туризмът през 2023 г.
Заетосттавзимнитекурортивмоментаемежду79и80%,
твърдидиректорътнаИнститутазаанализииоценкивтуризма
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Хорър филм или 
защо да се валидирам

  �
Деси ВЕЛЕВА

Защо да е лесно, като може 
да е сложно? Под това мото вече 
повече от седмица се развива 
сюжетът на хорър филма "тайн-
ството на столичния градски 
транспорт", част първа. в него 
бабки със зловещи сини коси 
атакуват валидатори в трамвая и 
се блъскат коя да бъде по-редов-
на от другата. Заблудени гости 
на града на кошмара са тръгнали 
на лов за прости хартиени би-
лети, а вместо тях им предлагат 
модни пластмасови карти кой 
знае с какво чипирани. озверели 
от писане на отговори на литера-
турен въпрос ученици настърве-
но търсят евтини месечни карти 
за една линия. освирепели до-
мошари, които рядко пътуват с 
(метро)влакчета на ужасите, със 
сопи дирят виновниците, отнели 
им талоните за 10 пътувания. 
По-зловеща би била картината 
в обществения транспорт на со-
фия, само ако кметът на града 
Йорданка фандъкова се превъ-
плъти в ролята на контрольорка 
с тайна камера на ревера. 

Дългоочакваната от софиян-
ци и рекламирана от над десети-
летие от управляващите от ГерБ 
нова тикет система с променени 
условия за пътуване трябваше 
да осигури комфорт и справед-
ливи цени на столичани. вместо 
това събуди недоволството на 
пътуващите, които затрупаха от-
говорните институции с основа-
телни въпроси, лъснаха и редица 
пукнатини в общинската кон-
цепция. Дни след поставянето 
на "новото" начало от кметство-
то започнаха да правят първите 
крачки назад, което е открито 
признание за допуснати гафове, 
за непрофесионализъм и липса 
на компетентност. едни увере-
ни в действията си управляващи 
биха защитили позицията си и 
биха направили така, че да убе-
дят обществото в ползите от но-
вовъведенията. обратната поли-
тика е просто доказателство, че 
ръководството на общината не е 
било убедено в правотата си от 
самото начало и е действало на 
принципа "ако мине, мине". 

За 100 млн. лева - 
толкова

когато говорим за провале-
ни цели, е добре да направим 
справка колко ни струват те. 
През далечната 2006 г. екипът 
на ГерБ смяташе, че цялата ти-
кет система ще струва 10 млн. 

лв. и ще бъде въведена още на 
следващата година. По-късно 
за нея бе изтеглен заем от Цен-
търа за градска мобилност, за да 
може промяната да се реализира  
до края на 2012 г. едва през 2016 
г. обаче се заговори за сериоз-
ни стъпки за въвеждане на нова 
електронна система и тарифна 
политика. в началото й от ГерБ 
сюрпризираха столичани, че об-
ществената поръчка, която ще 
бъде пусната, е за 20,5 млн. лева 
или двойно по-скъпо от първо-
начално планираното. Новият 
срок за внедряването бе до 2018 
г. с ангажимента изпълнителят 
да се занимава с експлоатацията 
на системата три години. 

Дотук добре - все пак са ми-
нали десетина години и са нужни 
актуализации. в края на 2016 г. 
обаче настъпи още един същест-
вен обрат. внезапно обществе-
ната поръчка за изграждането на 
новата електронна система за так-
суване набъбна на 40 млн. лева, а 
други 38 млн. лв. се оказаха пред-
видени за поддръжката й за 10 
години напред. още 10 млн. лева 
бяха заложени за организиране-
то на онлайн продажбите. така 
се появи колосалната сума от 88 
млн. лева или над 100 млн. лева 
с ДДс. Предвидено бе срещу нея 
да се поставят над 15 000 устрой-
ства в превозните средства, да се 
осигури  видеонаблюдение, как-
то и софтуерно и хардуерно обез-
печаване на системата. 

Обжалване и забавяне

конкурсът за търсене на из-
пълнител започна в края на 2017 
г., като в надпреварата влязоха 

10 участници. осем от тях бяха 
български фирми в партньорство 
с белгийски, турски, испански, 
румънски и корейски компании, 
а останалите две - от Полша и 
испания. Междувременно сро-
кът за влизане в експлоатация на 
системата бе изместен отново - 
до 2020 г., и то, ако няма обжал-
вания на процедурата. в крайна 
сметка бе избран българо-тур-
ският консорциум "си ен си 
софия тикетинг систем" за раз-
работчик и оператор. Планирано 
бе дружеството да получи 73,24 
млн. лева без ДДс за изгражда-
не на системата и още 5,85% от 

приходите от продадените карти 
и билети през нея. така обща-
та цена на проекта стана 83,24 
млн. лева без ДДс при прогноз-
на стойност на поръчката от 88 
млн. лева.

рекапитулацията показва, че 
процедурата е обжалвана и спи-
рана на три пъти, а въвеждането 
в експлоатация се бави с около 
година. Първият етап от внед-
ряване на електронната система 
стартира през май 2021 г. с елек-
тронно таксуване, нови услуги и 
видеонаблюдение. През септем-
ври 2022 г. влязоха в сила част 
от тарифните условия за пътува-
не, а в началото на 2023 г. дру-

гата част от нововъведенията - 
билети 30+ и 60+, задължителна 
валидация и отпадане на някои 
удобни документи за пътуване. 
и така започна хаосът. 

Какво не се случи?

една от идеите на тикет сис-
темата всъщност бе да направи 
пътуването на справедлива цена, 
като се въведат изцяло нови пра-
вила за заплащане на еднократ-
ните билети. Говореше се за 
търсене на най-добрите вариан-
ти, приложими в български ус-
ловия - ценообразуване според 
изминат път или според времето 

на пътуване. с други думи - ако 
пътуваш по-малко, ще плащаш 
по-малко. Нова политика в това 
отношение обаче не бе измис-
лена. Дали защото българите не 
сме дорасли за нея, или защото 
никой не можа да адаптира ев-
ропейски примери за родните 

условия, не е ясно. измислените 
уж за време билети 30+ и 60+ 
дават възможност просто за пре-
качване от едно превозно сред-
ство в друго. те неудачно бяха 
наречени от управляващите "би-
лети за време" и това още повече 
заблуди столичани, че всъщност 
с документите ще имат право да 
се возят само 30 или 60 минути 
и след това ще трябва да слизат 
или да си купят нов билет. 

Моделите за плащане според 
разстояние не са един или два 
в големите европейски градо-
ве, но е факт, че в някои от тях 
системата е толкова сложна, че 
трудно би могла да се използва 
у нас и ще събуди още по-голя-
мо недоволство. разликата идва 
и оттам, че столицата е с ма-
сов, натоварен наземен градски 
транспорт и задължителни вали-
дации, а качване само от първа-
та врата и слизане само от задни 
врати наистина не са изпълними 

условия по родните географски 
ширини.
Политически заигравки

след като направиха крачка 
назад, управляващите започнаха 
да се опитват да прехвърлят отго-
ворността на друг. Първи получи 
заплаха да отнесе отговорността 
шефът на ЦГМ Димитър Дилчев. 
към него бе оправена закана за 
жълт картон от председателя на 
сос Георги Георгиев. той об-
вини ръководството на ЦГМ, че 
не е направило достатъчно широ-
ка информационна кампания за 
разясняване на новите условия и 
правила за пътуване. 

споровете се прехвърлиха и 
на заседанието на комисията по 
транспорт към сос в понедел-
ник, на която бе изслушан самият 
Дилчев. той обаче отказа да ко-
ментира конкретната ситуация, 
а само отчете цифри за закупе-
ни карти, билети и валидации. в 
центъра на конфликта се оказаха 
общински съветници от "Демо-
кратична България" и Борис Бо-
нев от "спаси софия" с различни 
позиции и обвинения кой, кога и 
какво е искал да направи и към 
какво призовава сега.

ДуМа припомня, че общин-
ските съветници от БсП от са-
мото начало настояваха за запаз-
ване на месечните карти за една 
линия. "Защо наказвате столича-
ни за непоискана услуга", попи-
таха от левицата тогава. упра-
вляващите обаче не се вслушаха 
в предупреждението им. 

сега излиза, че дългоочак-
ваната, прехвалена и скъпа сис-
тема за градския транспорт не 
струва нищо, а в същто време 
парите за поддържането й те-
кат към изпълнителя. само че 
в случая столичната община 
няма как да приложи любимия 
си похват - да глобява фирмата 
и да бяга от отговорност. този 
път виновникът е друг.

снимкимихаелакатеринска
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унгария често е наричана 
“аномалия” на европа. Стра-
нен език насред немско-сла-
вянско море. Опак народ с още 
по-опако ръководство, който 
успешно вдига кръвното на 
безликата и безлична брюксел-
ска (в други периоди виенска и 
московска) администрация. и 
сега се оказва, че разбива либе-
ралния икономически консен-
сус, царящ в източна европа, 
планирайки да вкара държава-
та като равностоен играч в IT и 
телекомуникационния сектор.

За какво става дума? унга-
рия започва публично-частно 
откупуване на част от мобил-
ните си мрежи за сумата от 660 
милиарда форинта, или близо 
3,5 милиарда лева. Планът е 
държавната холдингова ком-
пания “корвинус”, в сътруд-
ничество с частната, но все пак 
унгарска IT компания 4iG, да 
придобие изцяло местното раз-
клонение на британския теле-
комуникационен гигант “вода-
фон” и да създаде най-големия 
мобилен оператор и интернет 
разпространител в дунавската 
република, с план през следва-
щите 4-5 години инвестицията 
да се изплати и държавно-част-
ната компания да започне да 
снася добри пари в държавния 
бюджет.

“Държавна намеса! Стали-
низъм! “, ще изпискат веднага 
либертарианците и ще разма-
хат по медиите познатите ман-

три за “невидимата ръка на па-
зара”, която решава магически 
всички икономически дисба-
ланси, и разбира се за “държа-
вата - нощен пазач”. истината 
е следната:

 а) “водафон” напълно до-
броволно продава част от раз-
клоненията си в европа (Брек-
зит + криза)

 б) става дума за публично-
частно (повтарям) предприя-
тие, което ще откупи въпрос-
ните активи. и освен това - кой 
казва, че държавата не може да 
бъде и икономически играч в 
IT сектора? или в който и да е 
друг икономически сектор?

Поради огромните капита-
лови изисквания на сектора, 
пазарните сливания и обще-
ственополезния характер на 
телекомуникационната инфра-
структура, общественото учас-
тие и сътрудничеството между 
частния и публичния капитал 
са често срещани по цял свят. 
Дори в уж най-пазарно ориен-
тираните страни, 

включително  
и в България, 

регулаторите на  пазара  на 
телекомуникациите са имен-
но държавни. Защото това е 
елемент от националната си-
гурност.  Освен това на много 
места в света държавата има 
значителен дял в много от те-
лекомите, пак поради гореспо-
менатата причина.  

Христоматиен пример е 
норвежката “теленор”, коя-
то изкупи навремето втория 
телеком у нас - “Глобул”. тя 
има 54% държавно участие и 
46%  частни акционери и ко-
ято изплаща щедри дивиден-
ти в националната хазна на 
доста богатото скандинавско 
кралство с почти несменяеми 
правителства на социалдемо-
кратите. а пък първия собстве-
ник на “Глобул” беше гръцката 

държавна компания Оте ин-
тернешнъл през дъщерната си 
фирма “космо Бългерия Мо-
байл”.

но да се върнем от фиор-
дите на Северно море и нашия 
черноморски бряг към средно-
то течение на Дунав. унгарско-
то правителство има напълно 
реалистични планове инвести-
цията да се изплати.

Правителството на Орбан 
не крие основната си цел, след 
като държавата установи по-
голяма роля в банковия сектор, 
енергетиката и медийния сек-
тор, да се установи мажоритар-
на национална собственост в 
сектори от национално страте-
гическо значение като застра-
ховките и телекомуникациите. 
“именно затова е закупуването 
на “водафон - унгария”, което 
и допълнително укрепва суве-
ренитета на страната ни”, ко-
ментира сделката министърът 
на икономическото развитие 
Мартон нодь. Зад гърба му се 

усеща присъствието на преми-
ера Орбан. Доказан прагматик, 
който е десен само на думи и 
когато му отърва...

Значи можело. При това в 
източна европа. а защо не и в 
България?

Страната ни също 
може

Българската социалистиче-
ска партия от години говори 
за повече участие на държава-
та в секторите на икономиката 
или поне за частно-държавно 
партньорство. По време на 
последното редовно правител-
ство, с всичките му проблеми, 
в икономиката имаше положи-
телно развитие именно заради 
прилагането, доколкото е въз-
можно на практика, на идеите 
на Левицата. Застанахме на 
първо място в еС по ръст в ин-
дустрията. Можеше да се про-
дължи напред. но аватарът на 
строителното лоби на ГерБ и 
ДПС - “има такъв народ”, сва-

лиха редовния кабинет на Пе-
тков за да се закачат отново на 
държавната хранилка.

а сега служебните прави-
телства не дават и дума да се 
каже за някакви подобни об-
ратни изкупувания от държа-
вата.  не че няма какво.  има 
редица концесии на подземни 
богатства, на водата в София,  
столичното летище. има реди-
ца пазари като енергийния, на 
който трябва да се сложи ред и 
държавата за това е призована, 
ное криза било. нямало пари.

е, България няма няколко 
милиарда евро за купуване на 
потенциално печелившипред-
приятия. няма и за реактори. 
няма и за здравеопазване. За 
нищичко няма. Освен за изтре-
бители на чертеж и за оскъпен 
заради турско посредничество 
руски газ, като наредят по-го-
лемите братя от Брюксел и ва-
шингтон.

унгарците са по-добре от 
нас именно защото са опаки.

Можело, значи...
ОпакатаУнгариядоказва,чедържаватаможедаедобърстопанин

n Какъв беше вашият път като 
хлебар? Кога се заселихте в село 
Бургалтроф?

- работя в сферата на хлебопекар-
ството от 17 години. и щяха да ста-
нат пет години, откакто отворих своя 
хлебарница с две продавачки в моята 
община Бургалтроф. това е малко 

селце в провинцията с 400 жители, 
всички се познават и са много друже-
любни. Моята хлебарница наистина 
беше място за събиране. а при затва-
рянето жителите ми оказаха феноме-
нална подкрепа, цяла седмица полу-
чавах съобщения, имейли, дарения... 
това ми помогна да издържа психи-
чески. Днес имам чувството, че съм 
изоставил клиентите си. възрастните 
хора се събираха да пият кафе, да си 
разказват истории, това беше тяхна-
та светлина през деня. Днес вече не 
се виждат с никого. 

n Защо затворихте? Какви бяха 
последствията от покачването на 
цените на електроенергията за ва-
шия бизнес?

- както при всички мои колеги, про-
блемите започнаха това лято. Сурови-
ните започнаха да поскъпват, маслото, 
захарта, маята... всички цени скочиха 
двойно, дори тройно. След това полу-
чих сметката за електроенергия в нача-
лото на декември и паднах, фактурата 
беше скочила 3,5 пъти в сравнение с 
2021 г. така че се свързах с доставчика 

си. той ми обясни, че цената на тока се 
индексира според цената на газа и че 
ако това не ни допада, можем да сме-
ним доставчика.

Примирихме се и се опитахме да 
пестим, колкото можем. Ставах два 
часа по-рано, месех само в часовете 
с най-евтин ток, спрях да пека следо-
бед, загасих светлините на витрина-
та... това беше надпревара с енерги-
ята, но нищо не промени. Затова взех 
решение да уволня една от продавач-
ките. трябваше да работа по 80 часа 
седмично, ако не и повече, за да я 
заместя, но това не беше достатъчно. 
на 4 декември затворих магазина си.

n Чувствахте ли подкрепа от 
държавата? Как преживяхте това 
затваряне?

- не, изпитвям гняв, ярост, кой-
то дори не може да се изрази... все-
ки ден затварят най-малко десет 
хлебарници. Помощите зависят от 
невъобразими условия, абсолютно 
нищо не съм получил. Брюно Льо 
Мер (министърът на икономиката и 
финансите - б.р.) предложи да раз-

срочи данъците ни, но ние нямаме 
никакво желание сметките ни да се 
трупат. той обеща и извънредни по-
мощи, които никога не сме виждали. 
Правителството отказва да се заеме 
с истинските проблеми, а именно 
индексирането на цените на електро-
енергията спрямо тези в еС. ние не 
искаме помощи, временни решения, 
просто искаме министрите да се зае-
мат с истинските проблеми, да инде-
ксират цените на тока спрямо тези в 
еС. но те никога не говорят за това.

това принудително затваряне ми 
повлия социално, психически, фи-
зически... Хлебарството беше цели-
ят ми живот, това е трудна работа, 
работим на празници, през уикенда, 
но никога не се оплакваме, защото 
е истинска страст. Само че днес ни 
пречат да работим достойно. когато 
загубиш бизнеса си, губиш живота 
си. никога няма да приема тази не-
справедливост.

Превод: Галя Дачкова
Гласове, със съкращения

  �
Виктор ТурмакоВ

Отчаянието на един френски хлебар: Селото ми ще умре

Жюлиен Бернар-реняр, хлебар 
в село с 400 жители в мозел, 
бе принуден да затвори биз-
неса си заради покачващите 
се цени на електроенергията. 
Потънал в дългове, той кри-
тикува липсата на подкрепа 
от правителството и уверява, 
че никога повече няма да бъде 
предприемач във Франция.
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Георги Тодоров показва 
„Пластични метаморфози”

Галерия “+359” 
(ул. “Галичица” 13-а, 
ж.к. “Лозенец”) 
кани на откриване-
то на изложбата 
“Пластични мета-
морфози” - проект 
на Георги Тодоров, 
куратор Консто 
Касабов, на 12 яну-
ари от 18 ч. Пора-
ди спецификата на 
проекта, може да 
посетите изложба-
та на 12.01, 13.01, 
19.01, 20.01, 02.02, 
03.02, 09.02, 10.02 
от 16,30 до 19 ч. Тази съвременна 
скулптурна експозиция представля-
ва творческото търсене на автора 
в посока на пластичната интер-
претация и метаморфоза на един и 
същи обект, чрез различни подходи 
към формата и визуалната есте-
тика. Всяка творба представлява 
восъчна женска фигура с метален 
скелет, който варира като форма, 
детайл и концепция съответно при 
всяка от трите работи. Авторът 
интерпретира темата за повър-
хностното и дълбокото, както и 
за често лъжливата и подмамва-
ща външност, изследвайки добре 
познати понятия като видимо и 
невидимо, класическо и съвремен-
но. Ключов концептуален момент  
играе разтапянето на восъчната 
обвивка и показването на метална-
та вътрешност, в конкретния слу-
чай - скелета на фигурата.

„Петер фон Кант”  
на Франсоа Озон  
гледаме от 13 януари

К а -
м е р н а т а 
д р а м а 
“ П е т е р 
фон Кант” 
(Франция, 
Б е л г и я 
2022) на 
изтънче-
ния провокатор на френската кине-
матография Франсоа Озон тръгва в 
киносалоните в България от 13 яну-
ари. Освен че е напрегната и визу-
ално завладяваща история за отно-
шението между любовната страст 
и желанието за власт, творбата 
на Озон е своеобразен реверанс към 
знаковия немски режисьор Райнер 
Фасбиндер, известен като “лошото 
дете на немското кино”. Във филма 
участват Изабел Аджани, Дени Ме-
ноше, Хана Шигула, Халил Бен Гар-
бия, Стефан Крепон др. През 2022 г. 
филмът има номинации и награди на 
престижни фестивали. Не се препо-
ръчва за лица под 16 години.

АЛЕКСАНДЪРДОЙНОВ,актьор
ВАНЯМИЛАНОВА,цигуларка
ВАНЯЦВЕТКОВА,актриса
ГЕОРГИТОРНЕВ,продуцент,режисьор
ЕЛЕНАБОЖКОВА,народнапевица
Проф.д-рИСКРАБАЕВА,историк
ЛАСКАМИНЧЕВА,режисьорка
ЛЮДМИЛТОДОРОВ,писател,
сценарист,режисьор
МИЛЕНПЕТКОВ,бившнационалпофутбол
Проф.д-рПЮЗАНТКАСАБЯН,
легенданабългарскиябадминтон,
почетенпрезидентнаБългарската
федерацияпобадминтон

натозиденсародени

накратко

Снимка
Галерия“+359”

Снимка“Синелибри”

театър “Драмеди” пред-

ставя премиера на новия си 
спектакъл “1+1=3” на 12 яну-

ари от 19,30 ч. в нов театър - 
нДк, научи ДуМа от “Сдру-

жение “творци”.
Спектакълът представлява 

авторски танцово-театрален 
мултимедиен пърформанс, 
организиран от “Сдружение 
“творци”, по истории, създа-

дени от самите участници. ре-

жисурата, концепцията и сце-

нарият са на Цвета Балийска 
- актриса, режисьор, артисти-

чен директор, преподавател, 
директор на Фестивала на ав-

торския театър, председател 
на “Сдружение “творци”.

За хореографията и плас-

тиката се грижи Цветина 
Матова, монтажът и мулти-

медията са на Грета Пенкова, 
асистент-режисьор е велин 
Балийски, а техническото 
осъществяване е на Пламен 

Петков.
на сцената ще видим ая 

рибарска, Божидар иванов, 
Борис Партенов, валери Ми-

хайлов, виктор Йоловски, 
катарина Щраус, Марин 

Михайлов, Мария ангелова, 
Мария Партенова, Мартина 
Занева, никол Щериева, роза 
елчинова, росен Соколов, 
Сияна Петкова, ясна тенева.

“Драмеди” е репертоарен 

театър с редовни представле-

ния в София вече 14 години. 
Представя професионална 
театрална продукция на ав-

торски представления, съз-

дадени от участниците в тях 
по време на работата в ака-

демия “Драмеди”. театърът 
участва в десетки фестивали 
и има множество награди за 
най-добро представление, за 
драматургия, за режисура, 
музика, хореография, актьор-

ски постижения за всеки от 
спектаклите си. Представле-

нията се играят в нов театър - 
нДк. в момента в репертоара 
са спектаклите “кой си ти?”, 
“четирите споразумения”, 
“избери радостта!”, “С/Звяра 
в човека”, “1+1=3” (Плане-

тата кирому), “Драматургът: 
Живот” и концертът с автор-

ска музика от театрални спек-

такли на Драмеди бенд “тук 
съм за теб”.

видео мапинг шоу на MP-STUDIO 
спечели първо място в пилотното из-

дание на международния конкурс за 
светлинно изкуство в чонгкинг, ки-

тай. творбата носи името “Metamorph” 
и беше проектирана върху фасада на 
една от основните забележителности 
в града - улицата за графити изкуство 
Huangjueping. Шоуто беше сред че-

тиридесетте финалисти в конкурса, 
селектирани от цял свят, за да бъдат 
показани пред публиката на живо.  
в състава на журито бяха над 30 ар-

тисти, а останалите победители са от 
китай (сребърно отличие) и Германия 
и испания (бронзово отличие). над-

преварата се проведе в 30-милионния 
чонгкинг, който е смятан за градa с 
най-голяма популация в света.

“Самото участие на конкурс в китай 
беше много вълнуващо за целия ни екип. 
Шоуто “Metamorph” е едно от любимите 
ни произведения, в което имахме възмож-

ност да развихрим въображението си, да 

представим теми, които ни вълнуват и да 
експериментираме с провокативни визу-

ални похвати”, сподели Марин Петков, 
основател на MP-STUDIO.

Спектакълът е вдъхновен от новела-

та на Франц кафка “Метаморфозата”, 
а в главната роля влиза Орлин Павлов. 
Със завладяващата си актьорска игра 
той се потапя в новото си цифрово съз-

нание. артистите от MP-STUDIO из-

ползват едни от най-новите технологии 
в дигиталното изкуство, за да превърнат 
Орлин Павлов в дигитален клонинг.

“една сутрин дигиталният човек от 
бъдещето ще се събуди и вече няма да е 
изцяло човек. “Metamorph” е една вари-

ация на този любопитен и неопределен 
свят, в който границите между индиви-

да и технологиите са силно размити”, 
разказа за креативната концепция на 
шоуто Страхил Йорданов, творчески 
директор на MP-STUDIO.

Шоуто, с продължителност от 3 
минути и половина, се състои от цели  

11 сцени. в тях историята отвежда зри-

телите на дистопично пътешествие от-

въд хоризонта, където човешкият разум 
е подчинен на машинния алгоритъм. 
Провокативното изживяване е съчетано 
с въздействаща музика и глас зад кадър 
- една от отличителните характеристи-

ки на творбите, създавани от артистите 
от българското студио.

“Metamorph” беше проектирано за 
първи път като 360-градусово 3D ма-

пинг изживяване по време на Bright 
Festival в лайпциг. Шоуто развълнува 
повече от 3200 зрители в едно от първи-

те места за “потапящо” дигитално изку-

ство в Германия - бившата електрическа 
централа Kunstkraftwerk. За участието 
си в международния конкурс за свет-

линно изкуство в чонгкинг, творбата 
беше преработена специално за подбра-

ната от организаторите фасада. По този 
начин “Metamorph” измина повече от 
12 500 км, за да стигне до златния приз 
в състезанието.

Българско шоу 
грабна първо място 
на конкурс в Китай
„Metamorph”бесред40-тефиналистина
международнияфорумзасветлинноизкуство

Театър „Драмеди” с премиера на „1+1=3”

СнимкаMP-STUDIO

Снимка“Сдружение“Творци”
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хороскоп

21 март - 20 април

22 юни - 23 юли

21 април - 21 май

23 юли - 23 август

22 май - 21 юни

24 август - 23 септември

24 септември - 23 октомври

22 декември - 20 януари

24 октомври - 22 ноември

21 януари - 19 февруари

23 ноември - 21 декември

20 февруари - 20 март

Татяна била посветена
задяконисаисеотдалана
милосърдиеимолитва

Света мъченица Татя-
на произлизала от знатно
и богато римско семейство,
което я възпитало от ран-
но детство в християнската
вяра, макар нейният баща
да бил три пъти прeфект на
Рим. Изцяло проникната от
тазивяра,Татянабилапос-
ветеназадяконисаивсеця-
лосеотдаланамилосърдие
инепрестаннамолитва.

Скорошната насилстве-
на смъртнажестокияимпе-
ратор Хелиогабал (203-212)
освободила християните от
заплахатанаедно,можеби
чудовищногонениеивсички
били готови да си отдъхнат,
когато на престола го заме-
нил 16-годишният му бра-
товчед Александър Север
(205-238),чиятомайкаЮлия
Мамея решително покрови-

телствалахристиянитеибила
почитателка на знаменития
християнски учител Ориген.
СамиятАлександърималек-
лектически убеждения: рав-
нодушен към вярванията на
другите,тойнесепридържал
къмопределенсветоглед,по-
радикоетовсредидолитена
различнитеезическибожест-
вавдомасиимализображе-
ниетоинаИисусХристос.Но
тъкмоприАлександърСевер
дошълстрашниятчасзамъ-
ченицаТатяна.

Поради малолетство
на императора държавните
работи били ръководени от
административни сановници
и пълномощници на сената,
коитопосвояпреценкапри-
лагалинеотмененитезакони
засигурносттанадържавата.
Още били меродавни про-
тивохристиянските разпо-
реждания на императорите
Траян,МаркАврелийиСеп-
тимийСевер.

Татяна била заведена
в храма на Аполон, за да
принесежертва

Девойката не само от-
казаладасторитова,нопо
нейна молитва идолът се
сгромолясалисеразбилна
парчета. След напразните
увещаниянаградоначалника
дасеотречеотХристамла-
датаТатянабиламногократ-
ноподлаганананай-свирепи
изтезания.Следвсякомъче-
ниеБогизвършвалчудосъс
Своята изповедница - тя се
явяваланадругияденизле-
кувана. Това привеждало в
голямосмущениеобъркани-
те мъчители. Тези слуги на
управителябилиразколеба-
нивправотатанасвоитегос-
подари, а молитвата на не-
устрашимата девойка била
само една - Бог да докосне
сърцата им и да ги обърне
къмСебеСи.

И молитвата на светата

мъченицабилачута.Самите
мъчители молили господаря
сидаспремъчениятанадне-
винната римлянка. А когато
гиосияласветлинаотнебето
и те видели ангели да под-
крепят страдащата девица,
не могли да издържат пове-
че.Иосминатауправителеви
слуги коленичили пред Та-
тяна и възкликнали: “Прости
ни,служителконаистинския
Бог!”Теведнагабилипреда-
денинасмърткатоновояве-
нихристияни.

Когато след целодневно
мъчение отвели девойката
в тъмницата, през цялата
нощ тя, огряна от нетленна
светлина, велегласно сла-
вословела Бога, пригласяна
от небесни ангели, които
лекували нейните страшни
рани.Уморенотнейнатане-
сломимост,безсилниятупра-
вителнаредилдаяпредадат
наизгладнелитезверове,но
пуснатият лъв се заумилк-

валоколосветатамъченица
и ближел кротко нозете й.
Изпълненсъсстрахданеби
подобна гледка да обърне
и други езичници към ом-

разната вяра на “галилея-
ните”, управителят наредил
незабавно да я обезглавят.
Същата участ постигнала и
бащатанамъченицаТатяна.

днес пеТък събоТА неделя

ОБлАчНО,СлАБСНяг ПРОМеНлИвО ОБлАчНО,СлАБДъжД ПРОМеНлИвО

максимални максимални максимални максимални

5
oC 7

oC 7
oC 7

oC

00.05“НашиятследобедсБСТв”

/п/

01.15“ляваполитика”

02.10“СтудиоИкономика”/п/

03.10“Обществоикултура”/п/

04.10“Думатаеваша”/п/

05.10Документаленфилм

05.40“НашиятследобедсБСТв”

/п/

06.50Музикаленантракт

07.30“Актуалноотденя”/п/

08.00“Дискусионенклуб”/п/

09.00 Парламентарно заседание

на Народното събрание -

прякопредаване

14.00“НашиятследобедсБСТв”

15.30Новини

16.00Документаленфилм

16.30 “Думата е ваша” - открита

линия

17.30Твпазар

17.45Музикаленантракт

18.10Твпазар

18.30Новини-централнаемисия

19.15“Актуалноотденя”

20.00“СтудиоИкономика”

21.00“ляваполитика”/п/

22.00Твпазар

22.15 Новини - централна еми-

сия/п/

22.40“Актуалноотденя”/п/

23.20“СтудиоИкономика”/п/

05.55 Денят започва - сутрешен
блоксХристинаХристоваи
СимеонИванов

09.20 100% будни - сутрешно то-
кшоу с Мария Андонова и
СтефанА.Щерев

11.00 Култура.Бг - предаване за
културасДимитърСтоянович

12.00 Посветаиунас
12.25 Новининатурскиезик
12.35 Малкиистории/п/
12.45 Телепазаренпрозорец
13.00 Последниятпечели-забавно

семейнокуизшоу/п/
14.00 Телепазаренпрозорец
14.15 “Бу-Бум - дългият път към

дома”-анимационенфилм
14.45 “Семейството на джиновете

2020”-анимационенфилм
15.15 “Звезденпрах”-твфилм
15.45 Телепазаренпрозорец
16.00 Бързо,лесно,вкусно
16.30 Светътиние
17.00 Българияв60минутисМа-

рианавекилска
18.00 Посветаиунас
18.20 Още от деня - коментарно

предаване
18.45 СпортТОТО
19.00 Последниятпечели-забавно

семейнокуизшоу
20.00 Посветаиунас
20.45 Спортниновини
21.00 “вина”-твфилм/2епизод/
22.00 “Колекция“Кадифе”-твфилм

/8епизод/(12)
23.00 Посветаиунас
23.25 “Повратна точка” - тв филм

/8епизод/(16)
00.20 Светътиние/п/
00.50 100%будни-сутрешноток-

шоу с Мария Андонова и
СтефанА.Щерев/п/

02.25 Култура.Бг-предаванезакул-
турасДимитърСтоянович/п/

03.20 Библиотеката/п/
03.50 ОлтаритенаБългария
04.00 “Звезденпрах”-твфилм/п/
04.25 Посветаиунас/пот20.00

ч./
05.10 Още от деня - коментарно

предаване/п/
05.40 Телепазаренпрозорец

06.00“Тазисутрин”-информаци-
онно предаване с водещ
ЗлатимирЙочев

09.30“Предиобед”-токшоусво-
дещиДесиславаСтоянова
иАлександърКадиев

12.00 bTV Новините - обедна
емисия

12.40“Комицитеиприятели”/п./-
комедийношоу

13.30 “Стани богат” /п./ - куиз
шоу

14.30“Огледаленсвят”-сериал
15.30 Премиера: “Обещание” -

сериал,с.4
17.00bTVНовините
17.30 “лице в лице” - публици-

стично предаване с воде-
щаЦветанкаРизова

18.00 “Станибогат” - куизшоус
водещМихаилБилалов

19.00 bTV Новините - централна
емисия

20.00 Премиера: “Опасно изку-
шение”-сериал,с.4еп.84

21.00Премиера:“Кланът”-сери-
ал,еп.4

22.00“Скъпинаследници”-сери-
ал,еп.93

23.00bTVНовините-къснаеми-
сия

23.30 “Опасни улици” - сериал,
с.15

01.20“Катонакино”-предаване
закино

01.30 “Дъ Шоуто” - комедийно
шоу,еп.9

02.10bTVНовините/п./
02.40“Предиобед”/п./-токшоу
04.35 “Огледален свят” /п./ - се-

риал
05.30“лицевлице”/п./

04.30Телеканал“Доброутро”

08.00Новини/съссубтитри/

08.20“АнтиФейк”

08.55“живейздравословно!”

09.45Информационенканал

11.00Новини/съссубтитри/

11.15Информационенканал

14.00Новини/съссубтитри/

14.15Информационенканал

15.00“Мъжко/женско”

15.50Информационенканал

17.00 вечерни новини /със суб-

титри/

17.20Информационенканал

18.50“Некаговорят”-токшоу

20.00 “време” - информационна

програма

20.45“Мажор”-новисерии,еп.8

21.45“голяматаигра”-твшоу

23.00 “Кратък курс за щастлив

живот”-сериал,еп.4

00.05Подкаст.лаб

03.00 време - информационна

програма

03.45“Мажор”-новисерии,еп.8

овен

рак

телец

лъв

БлИЗнацИ

дева

веЗнИ

коЗИрог

скорпИон

водолей

стрелец

рИБИ

Пътуванията ви ще дадат 
резултат, както и търсе-
нията ви в някоя област на 
познанието.

Практичните ви умения 
ще направят по-лесно реа-
лизуеми днешните ви зада-
чи. Очаква ви успех.

Сигурно е, че няма да поз-
волите на никого да ви 
постави в зависимост от 
решенията си.

По отношение на личен 
проблем днес е време да го 
решите, за да не напомня 
за себе си.

Задълбочените ви позна-
ния в областта, в която 
работите, ще ви донесат 
и дивиденти.

Самочувствието ви оп-
равдано ще предизвика ин-
тереса на хората, които 
споделят идеи с вас. 

Дайте повече от себе си 
днес. Всички предпостав-
ки за добро развитие ще 
бъдат налице.

Със здрав разум и вътреш-
ни убеждения ще въз-
действате на околните, 
насочвайки ги напред. 

Отминали неуспехи ще се 
превърнат в печеливша по-
зиция с опита и знанията, 
които са ви дали. 

За да защитите претен-
циите си към другите, ра-
ботете за повишаване на 
информираността си.

Запознайте се с информа-
цията от последните съби-
тия и набележете стъпки 
за постигане на цел.

Времето е ценно за вас 
и от днес не трябва да 
пропускате нито миг в на-
празни действия. 

прАвослАвенкАлендАр

Църкватапочитана12януарисв.мчцаТатянаримска.св.савасръбски.св.мчкМертий.МчкпетърАвесаломит
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водоравно:
Парашкев Хаджиев. Медиана. Кресла.

Селитра. Реус. Ян /Олбрахт/. НСО. Ича. Иде-
ал.Витиня.Авиаторки.Добив.Пи.Отс /Георг/.
Ича.Идеал.Каас/Патрисия/.Еней.Европейки.
Неон."Ан".Авон.Диско.Инта.Докове.Ав.Очи.
Караско /Яник/. Акт. Роза. Епик.Про.Делил /
Жозеф/.Тарок.Олио.Савова /Стефка/.Свива-
не. Ачинск. Не. Алит. Иа. "Ил". Екатерина Ге-
нова.

отвЕСно:
Камен Воденичаров. Релси. Ев. Николи-

на. Радиоапарат. "Ивет". "Шит". Тиловак. Доа.
Шкарто. По. Аре. Нар. "Ена". Рокендрол. Ели.
Ева.Октай /Осман/.Оазис.Ин.Исак. "Ксала".
"ТА". Такев /Иван/. Си. Ок. Ва. Друиди. Двое-
точие. Ожесточение. Павиан. Ис. Ибанес /Ви-
сенте/. Тиран. Селяни. ЕОКА. Ко. Сив. Ваня
Войнова.Кукла.
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Футбол
по БТВ Екшън
21.00 бетис - барселона

по ДиЕма спорТ 2
22.00 Фулъм - Челси

по макс спорТ 3
19.00 Фиорентина - Сампдория
22.00 Рома - Дженоа

по макс спорТ 1
Волейбол
19.00 Хебър - берлин Волейс

баСкетбол
21.30 болоня - олимпиакос

по ЕВроспорТ 1
тениС
10.00 турнир в аделаида (мъже)

биатлон
14.55 Ск в Руполдинг

СнукъР
20.45 “лондон Мастърс”

Гледайте

В най-важната година 
преди Олимпиадата в Па-
риж парите за спорт остават 
същите. ММС получава 123 
млн. лв., с които трябва да 
бъде направена по-голяма-
та част от подготовката, а 
също така и да бъдат спече-
лени квоти. Сумата е същата 
както и миналата година.

Спортният министър 
Весела Лечева разкри, че 
тази година има проме-
ни в програмите, с които 
ще бъде обезпечена олим-
пийската подготовка на 
спортистите. Самите фе-

дерации ще имат по-малка 
административна тежест, 
като в хода на годината 
сами ще решават как да 
харчат парите, а също така 
е направена промяна в за-
плащането на треньорите и 
специалистите.

“Опитахме се да разши-
рим максимално обхвата 
на състезателите, които да 
попаднат в обсега на олим-
пийска подготовка. Освен 
това, дадохме възможност 
на повече специалисти да 
бъдат включени по отно-
шение на специализирана-

та подготовка, в целия про-
цес, обхващащ понятието 
“олимпийска подготовка”.

Втората програма е 
за кадрово осигуряване 
на българския спорт. Тук 
вече отдаваме значимото 
на треньорите. В послед-
ните 10-20 години един от 
основните проблеми беше 
липсата на възможност да 
привлечем най-добрите си 
специалисти, които отдав-
на работят в чужбина”, каза 
пред БнР Лечева. Промя-
на има и при плащанията 
към държавните бази. Тези 

средства вече няма да са 
част от бюджета за спорт-
ни дейности.

“ако дадена федерация 
получава 1 млн. лв., то до 
момента 30% от тези сред-
ства са били за покриване 
на разходите по използване-
то на спортни  съоръжения, 
което означава, че федера-
циите занапред ще се въз-
ползват от съвсем различна 
сума по отношение на тях-
ната дейност”, допълни тя. 
Целта на това разгранича-
ване е да има повече сред-
ства за другите дейности.

адриан андреев постигна втора победа в квалификациите за 
Откритото първенство на австралия по тенис в Мелбърн. Третата 
ракета на България отстрани с 6:4, 6:1 поставения под №15 Юрий 
Родионов (австрия) за 80 минути и е само на успех от влизане в 
основната схема при дебютното си участие в турнир от Големия 
шлем. на старта нашият победи италианеца Франческо Маестрели 
(№200) със 7:6 (5), 4:6, 7:6 (10-5). 21-годишният андреев поведе с 
4:0 гейма в първия сет и сравнително лесно го затвори. Във втората 
част софиянецът след 2:1 направи пак серия от 4 поредни гейма. 

Българинът си осигури 25 точки за световната ранглиста, къде-
то е на 191 място сега. В заключителния кръг на квалификациите 
андреев игра през нощта срещу Зизу Бергс, който е №20 в схемата 
на пресявките и 131-ви в класацията на аТР.

Даниел иванов-аоияма продължа-
ва победната си серия и постигна чет-
върти пореден успех на януарския тур-
нир по сумо в Токио. В четвъртия кръг 
българският “маегашира-10” събори на 
дохиото японския “маегашира-12” Ка-
гаяки с техниката “хикиотоши”. аоия-
ма ще излезе срещу японския “маега-
шира-8” Охо днес, който няма победа в 
надпреварата и е с пасив 0-4.

иван Турицов получи голямо при-
знание, като попадна сред 20-те млади 
футболисти в света (до 24 години), които 
са препоръчани като най-подходящи за 
трансфер. изследването е на Междуна-
родния център за спортни изследвания 
(CIES). В най-новия си анализ центърът е 
разгледал данните на футболисти от над 
70 първенства по цял свят, чийто догово-
ри изтичат през юни.

По този начин CIES насочва внима-
нието на други клубове към най-перс-
пективните футболисти на пазара, които 
може да станат свободни агенти през 
лятото или има възможност да бъдат ку-

пени сега през зимния трансферен период 
на по-изгодна цена.

Турицов е попаднал на 19-о място 
сред 20-те най-високо котирани футболи-
сти до 24 г. с коефициент 66,4. Лидер по 
този показател е френският защитник на 
айнтрахт Еван н’дика с 87,5. Той също 
така е на второ място по моментна стой-
ност за съответната възраст, оценена от 
CIES - 16,4 млн. евро. По-скъп е само гер-
манският национален нападател Юсуфа 
Мукоко (Борусия Д) - 20,3 млн. евро.

Крайният защитник на ЦСКа, чийто 
договор изтича в края на сезона, е оценен 
на 1,1 млн. евро.

Жоао Феликс позира 
като футболист на 
Челси. лондончани 
ще платят на 
атлетико 11 млн. 
евро за следващите 
шест месеца, като 
ще покрият и пълния 
размер на заплатата 
му. 23-годишният 
португалец ще играе 
на “Стамфорд 
бридж” под наем  
до края на сезона

Андреев на победа 
от „Аустрелиън оупън“

адриан андреев се радва на победата над австриеца Юрий Родионов в Мелбърн

Без промяна 
в парите за спорт
БюджетътнаММСе123млн.лв.впредолимпийскатагодина

 

 

 

 

 

 

 

 

най-добрият български тенисист 
Григор Димитров (№29) няма да 
се завърне в националния отбор 
за купа “Дейвис”, неофициално 
световно първенство за мъжки 
отбори. В плейофа за влизане в Све-
товна група I тимът ни гостува 
в нова Зеландия на 4-5 февруари. 
тогава първата ни ракета е заявил 
участие на турнира от категория 
атР 250 в Монпелие, който започва 
на 6 февруари. това ще бъде второ 
участие на Григор в този турнир 
след 2020 г., когато отпадна още 
в I кръг от французина Грегоар 
барер. Заявки за тазгодишното 
издание са подали още Холгер 
Руне (Дан, №10), Пабло кареньо-
буста (исп, №15), борна Чорич 
(Хър, №23), александър бублик 
(каз, №36) и Ришар Гаске (Фр, 
№67). След Монпелие Димитров 
е планирал участия в Делрей бийч 
(СаЩ, 13-19 февруари) и Марсилия 
(Франция, 20-26 февруари).

Гришо пак 
няма да играе 
за България

Четвърти 
успех на 
Аоияма в Токио

Голямо признание за ас на ЦСКА


